
 

 

 

Clipping 

 

Presència del 

municipi als mitjans 

de comunicació 

 

De l’1 al 30 de novembre 

de 2023 

 

 



Sumari

La Roca convierte en un espacio verde el patio de la Escola Mogent 5
Revista Digital del Vallès Audiència: 14.032 Valor: 474€

La Roca medirá la contaminación del aire los dos próximos meses 6
Revista Digital del Vallès Audiència: 14.032 Valor: 474€

La Roca Village tendrá una tienda temporal de Christian Escribà hasta el 5 de
enero | NoticiasDe.es

7

noticiasde.es Audiència: 38.815 Valor: 552€

La Roca, capital de la col 8
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 277€

300 participants a la Quatre Camins 9
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 946€

La Fira de la Col de la Roca crece con un nuevo espacio gastronómico 10
Revista Digital del Vallès Audiència: 14.032 Valor: 474€

La Fira de la Col, acte central de la festa major d'hivern de la Roca 11
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 69€

La Generalitat invertirá 123 millones en la planta potabilizadora situada entre
Cardedeu, Llinars y La Roca

12

Revista Digital del Vallès Audiència: 14.032 Valor: 474€

Hem de veure que hi ha gent passant-ho pitjor que nosaltres 14
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 578€

Si un profesional no sabe gestionar la presión, tiene un problema 15
Deporte Campeón , Edició: GENERAL Audiència: 13.000 Valor: 1.105€

Conveni amb l'Ajuntament de la Roca del Vallès per a la prestació d'assistència
tècnica en matèria de joventut.

16

vallesoriental.cat Audiència: 500 Valor: 24€

'Cata' Prieto: Si un profesional no sabe gestionar la presión, tiene un problema 17
DXT Campeón Audiència: 46.517 Valor: 576€

La Roca apujarà un 50% el rebut de l'aigua l'any que ve 20
el9nou.cat Audiència: 105.472 Valor: 744€

La 7a edició de la Vallèsbot se centrarà en el sector... 21
laciutat.cat Audiència: 143.606 Valor: 756€

La Roca commemora un quart de segle de memòria popular 23
el9nou.cat Audiència: 105.472 Valor: 744€

La nova Cercavila de l'escola Mogent se celebra dissabte 24
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 400€



La Roca commemora un quart de segle de memòria popular 25
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 907€

La Roca ha arranjat sis camins forestals aquest any dins del pla de prevenció
d'incendis

26

el9nou.cat Audiència: 105.472 Valor: 744€

La Roca aprueba subir la tarifa del agua un 50% y la basura un 15% 27
Revista Digital del Vallès Audiència: 14.032 Valor: 474€

L'ATL es decanta per reduir pressió a la xarxa d'aigua abans que tallar-ne el
subministrament si s'agreuja la sequera

28

naciodigital.cat Audiència: 1.248.863 Valor: 1.548€

La Roca mesura sorolls per fer el mapa acústic del municipi 30
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 99€

El joc de reciclar 31
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 485€

La Roca del Vallès fa mesuraments per reduir l'excés de soroll 32
naciodigital.cat Audiència: 1.248.863 Valor: 1.548€

El CF La Torreta tindrà un campus amb el nom de Lamine Yamal 34
el9nou.cat Audiència: 105.472 Valor: 744€

La Roca elabora un nuevo mapa con los puntos de contaminación acústica del
municipio

35

Revista Digital del Vallès Audiència: 14.032 Valor: 474€

La Roca fa mesuraments del nivell de soroll per actualitzar el mapa de
capacitat acústica

37

el9nou.cat Audiència: 105.472 Valor: 744€

El Consorci de Residus promou la recollida selectiva amb quatre jocs educatius
al carrer

38

el9nou.cat Audiència: 105.472 Valor: 744€

Jan Gurri, de la Roca, destaca a la Selecció espanyola malgrat la derrota 39
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 103€

Sortir de la incomprensió 40
El 9 Nou , Edició: Vallès Oriental Audiència: 27.000 Valor: 747€

Trànsit instal·la la nova caixa per a un radar fix a l'accés de Santa Agnès 41
el9nou.cat Audiència: 105.472 Valor: 744€

El Mubak BM la Roca buscara■ mantenir el liderat davant el Sant Esteve
Sesrovires - VOTV

42

MyNews , Edició: NACIONAL

El Mubak BM la Roca buscara■ mantenir el liderat davant el Sant Esteve
Sesrovires - VOTV

43

MyNews , Edició: NACIONAL

La futura Rambla de Santa Agne■s comenc■a a agafar forma - VOTV 44
MyNews , Edició: NACIONAL



La futura Rambla de Santa Agne■s comenc■a a agafar forma - VOTV 45
MyNews , Edició: NACIONAL

L’escola Mogent de la Roca tindra■ un pati me■s verd i amb me■s espais
d’ombra - VOTV

46

MyNews , Edició: NACIONAL

La Diputacio■ mesurara■ i analitzara■ la qualitat de l'aire de la Roca - VOTV 47
MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca lliura aquest dissabte el 25e■ Premi Roma■ Planas de memo■ria
popular - VOTV

48

MyNews , Edició: NACIONAL

Nou colles acompanyen els tabalers de la Roca per Sant Sadurni■ - VOTV 49
MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca commemora el 25N implicant l’alumnat de les escoles - VOTV 50
MyNews , Edició: NACIONAL

Una setantena de parades a la vuitena edicio■ de la Fira de la Col - VOTV 51
MyNews , Edició: NACIONAL

El Toc i Foc do■na inici a la festa de Sant Sadurni■ de la Roca - VOTV 52
MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca presenta un audiovisual i organitza una xerrada sobre memo■ria
histo■rica - VOTV

53

MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca inicia els estudis als solars on s'hi fara■ el centre per a la gent gran i
el casal de joves - VOTV

54

MyNews , Edició: NACIONAL

Quatre Camins acull la final de la Lliga de Debat als centres penitenciaris -
VOTV

55

MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca arranja camins forestals per evitar incendis i facilitar-ne l’extincio■ -
VOTV

56

MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca viura■ una Fira de la Col amb re■cord de parades i un nou espai
gastrono■mic - VOTV

57

MyNews , Edició: NACIONAL

Salvador Illa participa a la projeccio■ del documental d'Ernest Lluch a la Roca -
VOTV

58

MyNews , Edició: NACIONAL

Centenars de persones acompanyen els gegantons de l'escola Mogent en una
cercavila a la Roca - VOTV

59

MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca incorpora un arquitecte per la regidoria de Grans Inversions - VOTV 60
MyNews , Edició: NACIONAL



L’Ajuntament de la Roca busca habitatges, locals i una nau per a u■s
municipal - VOTV

61

MyNews , Edició: NACIONAL

L'Associacio■ de vei■ns de la Torreta recull firmes per aconseguir un caixer -
VOTV

62

MyNews , Edició: NACIONAL

Un creador de la Roca obre un verkami per gravar un documental - VOTV 63
MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca actualitza el seu mapa de capacitat acu■stica - VOTV 64
MyNews , Edició: NACIONAL

El Mubak BM La Roca ha perdut davant el Mislata aquest dissabte - VOTV 65
MyNews , Edició: NACIONAL

La Roca augmenta la taxa d'escombraries un 15% i la de l'aigua un 52% -
VOTV

66

MyNews , Edició: NACIONAL

Alumnes de la Roca fan tallers per reflexionar sobre els mites de l'amor - VOTV 67
MyNews , Edició: NACIONAL

La campanya “Compra i guanya a la Roca” reparteix les 7.735 butlletes - VOTV 68
MyNews , Edició: NACIONAL

L'Arxiu de la Memo■ria Popular i el Premi Roma■ Planas celebren 25 anys -
VOTV

69

MyNews , Edició: NACIONAL

Campanya per conscienciar del reciclatge a trave■s de jocs infantils - VOTV 70
MyNews , Edició: NACIONAL

El li■der del PSC se suma a la consulta sobre els acords d'investidura de
Pedro Sa■nchez - VOTV

71

MyNews , Edició: NACIONAL

contraportada_ 72
MyNews , Edició: NACIONAL







La Roca convierte en un espacio verde el patio de la
Escola Mogent | Revista Digital del Vallès

El Ayuntamiento de la Roca está trabajando, desde hace dos semanas, en el proyecto de renaturalización del patio
de la Escola Mogent, consistente en la transformación del recinto en un espacio verde y la sustitución de la actual
composición de arena y hormigón por una mezcla de elementos naturales y biodiversos.

El proyecto que ahora se pone en marcha es fruto de un recurso técnico concedido por la Diputación de Barcelona en
2018, que tenía por objetivo elaborar una propuesta de consenso con la participación de las familias y la dirección de
la escuela. El resultado de los trabajos realizados en su día fue un proyecto básico que, debido a varias
complicaciones no esperadas, no pudo ser implementado. Y el actual gobierno municipal ha incluido entre las
prioridades de este mandato, y en el marco de la Concejalía de Grandes Inversiones, el desarrollo del proyecto a fin
de convertir definitivamente el patio en un espacio singular, amable y biodiverso.

Las primeras tareas realizadas para empezar a desplegar el proyecto han sido una reunión con la dirección de la
escuela y varias visitas de la arquitecta municipal al patio del centro. Primero habrá que finalizar la redacción del
proyecto y, una vez hecho esto, se podrá pasar a la fase de implementación.

El gobierno municipal trabaja con el objetivo de que el nuevo patio sea una realidad a lo largo del presente mandato.
Marta Pujol, alcaldesa de la Roca del Vallés, considera «imprescindible» reanudar este proyecto «ya que supondrá
un salto cualitativo muy importante para el alumnado del centro en cuanto a bienestar y contacto con la naturaleza».

https://revistadelvalles.es/wp-content/uploads/2023/11/escola-mogent.jpg


La Roca medirá la contaminación del aire
los dos próximos meses | Revista Digital del
Vallès
Este miércoles, 29 de noviembre, se instala una unidad móvil de medición frente al Centro
Cultural La Roca, que recogerá datos durante 70 días.

La Diputación de Barcelona instalará este miércoles, 29 de noviembre, una unidad móvil frente
al Centro Cultural La Roca, para medir la calidad del aire de la Roca del Vallès. La estación
analizará durante 70 días las concentraciones de dióxido de nitrógeno (NO2), partículas PM10,
PM2,5 y ozono (O3), que son los contaminantes atmosféricos que más preocupan por su
impacto en la salud de las personas. Esta polución provoca, entre otros efectos, inflamación de
las vías respiratorias, tos, irritaciones, dificultades respiratorias, asma, así como un incremento
de la mortalidad por enfermedades cardiovasculares, respiratorias y cáncer de pulmón.

Un técnico especialista analizará el comportamiento y validará los datos, que se compararán
con los valores de referencia de la normativa vigente RD102/2011 y los valores guía
recomendados por la OMS. A continuación se elaborará un informe con los resultados
obtenidos.

El concejal de Medio Ambiente, Raúl Cano, ha afirmado que los datos obtenidos por la estación
de medición «ayudarán a saber cuál es la calidad del aire de la Roca del Vallés y permitirán
implantar acciones en el municipio para combatir la contaminación».

La unidad móvil es uno de los recursos de la Oficina Técnica de Evaluación y Gestión Ambiental
de la Diputación de Barcelona para la mejora de la calidad del aire de los ayuntamientos de la
provincia y está vinculado a los Objetivos de Desarrollo Sostenible (ODS) ).



La Roca Village tendrá una tienda temporal
de Christian Escribà hasta el 5 de enero |
NoticiasDe.es
LA ROCA DEL VALLÈS (BARCELONA), 28 (EUROPA PRESS)

La Roca Village contará hasta el 5 de enero con una pop-up del pastelero Christian Escribà, el
Atelier de Sueños, en el marco de la celebración de los 25 años del centro comercial, situado en
La Roca del Vallès (Barcelona).

Según informa en un comunicado, un porcentaje de las ventas de la pop-up contribuirá a apoyar
el programa benéfico ‘Do Good’ de La Roca Village, cuyo objetivo es recaudar fondos para
erradicar el matrimonio infantil a través de varios programas educativos.

En la tienda se podrán comprar anillos y zapatos comestibles, entre otros, mientras que la
partner creativa de Escribà, Patricia Schmidt, ha creado piezas decorativas de azúcar y
chocolate que se podrán encontrar en el espacio privado del recinto ‘The Apartment’.

Redacción central de NoticiasDe, las noticias de tu localidad por gente de tu localidad.

/autor/redaccion-central/
/autor/redaccion-central/
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La Roca, capital de la col
La vuitena edició de la Fira de la Col, plat fort de la festa major d’hivern de la població

La Roca del Vallès

Aina Barquero

La vuitena edició de la Fira 
de la Col va ser un dels actes 
principals de la festa major 
d’hivern de Sant Sadurní de 

la Roca, que va començar 
divendres i s’acabarà aquest 
dilluns. Aquest mercat d’ar-
tesans i de productes de 
quilòmetre zero, que es va 
fer diumenge al centre de la 
població, també va donar el 

tret de sortida del calendari 
nadalenc al municipi.

Tothom qui es va acostar a 
la fira va poder degustar tota 
mena de productes d’alimen-
tació, des d’olives, formatges 
i embotits, fins a pastissos 

i coques. Un any més, la col 
roquerola va ser el fil con-
ductor de la fira. Una verdu-
ra de molta importància al 
món agrícola de la comarca, 
sobretot durant la primera 
meitat del segle XX.

El tret de sortida de la fira 
el va donar la cercavila dels 
Gegants de la Roca i Santa 
Agnès. Va sortir de l’esglé-
sia de Sant Sadurní i es va 
acabar a la plaça de l’Ajun-
tament, on va tenir lloc una 
mostra de balls. A la mateixa 
plaça també hi va tenir lloc 
l’exhibició de balls de línia, 
de qigong i de l’Escola de Ball 
Emey Dance Studio. A més, 
els més menuts van poder 
gaudir de jocs tradicionals 
instal·lats al costat de l’espai 
de degustació de la mateixa 
fira.

Qui es va acostar fins a la 
plaça de l’Era va poder veu-
re una representació d’un 
poblat ibèric, civilització 
també molt arrelada a la his-
tòria del municipi. També va 
poder participar en tallers 
de confecció d’ornaments i 
estris de l’època. Tot i que el 
matí gris i fred no va acom-
panyar gaire, els veïns de la 
Roca van tornar a gaudir de 
la gastronomia local. Els més 
previsors també van comen-
çar a carregar les primeres 
bosses de regals de cara a les 
festes de Nadal.
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La vuitena Fira de la Col es va fer diumenge als carrers del centre de la Roca i s’hi van vendre productes artesans i de quilòmetre zero

Art amb motoserres
Un grup de bosquerols esculpeixen figures en troncs durant la Fira del Bosc de Vallgorguina
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L’Espai Forestal va acollir dissabte una exhibició d’escultures fetes amb motoserra

Vallgorguina

Pol Purgimon

Com a cada Fira del Bosc de 
Vallgorguina, bona part de 
les mirades estaven posades 
a l’anomenat Espai Forestal: 
una zona d’aparcament al 
costat de la pista poliespor-
tiva que reconverteixen en 
un lloc per a exhibicions. 
Les activitats van tenir lloc 
durant dissabte i diumenge, 
els dies que va durar la fira. 
Durant tot el cap de setmana, 
el municipi es va omplir d’un 
centenar de parades d’arte-
sans i demostracions d’oficis: 
el picapedrer, el serraller, el 
terrissaire.

Dissabte al matí, uns 
quants professionals del 
bosc tallaven escultures amb 
tota mena de detalls amb les 
seves motoserres a l’Espai 
Forestal. La trobada l’orga-
nitzava una empresa forestal 
que treballa a la zona. Per 
ells, aquesta edició era espe-
cial: el creador de la trobada, 
Cisco Masagué, va morir el 
setembre passat. L’espai, de 

fet, estava presidit per una 
fotografia seva a l’entrada. 
“Van començar a fer aquesta 
trobada per la Fira del Bosc.
A en Cisco, el va animar a fer 

aquesta activitat un carboner 
que era molt conegut aquí a 
Vallgorguina. Van començar 
amb una exhibició de fer 
carbó”, explicava dissabte la 

seva germana, Maria Masa-
gué, que ara s’encarrega 
de l’empresa, amb seu a 
Argentona.

Des de fa anys, la trobada 

ha servit per fer exhibicions 
d’escultura, de tallar amb 
una motoserra o una gimca-
na forestal. Dissabte també 
van ser a Vallgorguina una 
família del País Basc que 
ensenyava una tècnica tra-
dicional per tallar troncs. La 
creació d’escultures, però, 
va ser un dels moments més 
cridaners del matí. L’entrada 
a l’espai estava acompanyada 
per una escultura d’un gos 
de fusta que va fer el mateix 
Cisco Masagué. 

A dins de l’Espai Forestal, 
diversos treballadors del 
bosc en seguien les passes. 
Un d’ells, sense anar més 
lluny, esculpia la figura 
d’una àliga en un tronc i amb 
tot luxe de detalls. “Depe-
nent del tall que han de fer, 
fan servir una mida d’espasa 
o una altra”, deia Masagué, 
sobre les fulles de cada moto-
serra. Explicava que el seu 
germà havia escollit aquest 
passatemps per una senzilla 
raó: “Era la manera que tenia 
per relaxar-se. En comptes 
d’anar al psicòleg, feia una 
figura.” 

La fira també va comptar 
amb xerrades que van refle-
xionar sobre la vida al món 
rural o la sequera. També s’hi 
va presentar la nova Associa-
ció de Pastors del Montnegre 
i el Corredor.

A la plaça de 
l’Era s’hi va fer 

la representació 
d’un poblat 

ibèric
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El jugador del Caldes protegeix la pilota en el partit contra el Lleida

Victòria per la mínima del 
Caldes en la seva visita a Girona
Partit molt treballat del Caldes en una de les pistes més complicades

HOQUEI - OK LLIGA MASCULINA

Girona 1

Llaverola, Grau, Vázquez, Ramon 
o Aguirre [ 5 inicial]. Domènech, 
Puigvert, Matthieu, Nadal i 
Fernandez.

Caldes 2

Martinez, Galbas, Presas, Gurri i 
Gonzalez [ 5 inicial]. Pons, Cardona, 
Pujadas, Blanque i Ballart.

ÀRBITRE: Oriol Garriga Mas i Erik Rivas Martin. TB: Benito pel Girona. 

GOLS: 0-1, Galbas, min 10; 1-1, Domenech, min 11; 1-2, Pujadas, min 24;

Girona

EL 9 NOU

El Caldes va imposar el seu 
joc a Girona, una de les pis-
tes més complicades de la 
categoria per les seves grans 
dimensions.

En l’enfrontament el Cal-
des va haver de treballar de 
valent per sumar una victò-
ria després de tres derrotes 
seguides. Va ser un partit de 
pocs gols en què el Girona 
es va sentir més còmode 
en el terreny de joc, pel fet 
de jugar a casa i dominar 
les dimensions del camp. 
Tot i això, els visitants van 
aconseguir avançar-se en el 
marcador gràcies a un gol de 
Galbas de penal. 

Només un minut més tard, 
al minut 11 de la primera 
meitat, Domènech va situar 
l’empat en el marcador des-
prés d’una pèrdua de pilota 
i una transició del conjunt 
gironí. 

Als últims minuts de la 
primera meitat, després 
d’una pilota dividida en 
camp contrari, el Caldes va 
iniciar un atac fins a arribar 
a la frontal de l’àrea rival. 
Pujades va fer un xut molt 
potent des de fora l’àrea per 
avançar-se en el marcador. 
Amb aquest 1-2, i momen-
tània victòria del Caldes, 
arribaven els dos equips al 

descans.
La segona meitat va tenir 

un guió totalment dife-

rent, ja que no hi va haver 
gols. Tot i que el Caldes va 
prendre la iniciativa i va 

tenir diverses ocasions, amb 
transicions, per acabar de 
sentenciar el partit, no es van 
poder materialitzar perquè 
no van acabar d’estar encer-
tats de cara a porteria, amb 
una bona actuació del porter 
rival. 

Tot i que la segona meitat 
fa acabar sense gols, el Cal-
des va anar a fer el seu joc, 
sent pràctics i evitant perdre 
pilotes perquè el Girona no 
sortís en transició, un dels 
seus punts forts.

Bona victòria 
del Sant 
Feliu contra 
el Manlleu

Sant Feliu 4

Amer, Yepes, Oller, Hernández i 
Figueras [ 5 inicial]. Fajas, Curtiellas, 
Figueras i Rue.

Manlleu  2

Panella, Pujadas, Picart, Codinach i 
Humà [ 5 inicial]. Martín, Autet, Gurt,  
López i Paneque.

ÀRBITRES: David Pedrola Valls i 
Sergi Belles Manrique

GOLS: 1-0, Yepes, min 6; 2-0, 
Figueras, min 9; 2-1, Picart, min 18; 3-
1, Oller, min 28; 4-1, Figueras, min 31; 
4-2, Picart, min 50.

Sant Feliu de Codines

EL 9 NOU

El Sant Feliu de Codines va 
plantejar molt bé el partit, 
per tal de poder sortir bé 
de la pressió del rival. En la 
primera meitat, el Manlleu 
va pressionar més, però els 
locals van aconseguir marcar 
dos gols, primer de Yepes i 
després de Figueras. Tot i el 
domini local, Picart va reta-
llar distàncies per marxar a 
la mitja part 2-1. A la represa 
els vallesans van entrar molt 
bé, marcant el tercer i el 
quart gol molt ràpid. A partir 
d’aquí, van  saber gestionar 
el marcador i el temps. A l’úl-
tim minut Picart va retallar 
distàncies de falta directa i 
va establir el 4-2 definitiu en 
el marcador.

OK LLIGA PLATA

El volum d’inscrits a la cinquena edició de la cursa satisfà l’organització

300 participants a la Quatre Camins
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Tret de sortida de la cursa Quatre Camins

Granollers

EL 9 NOU

Diumenge es va celebrar la 
cinquena edició de la cursa 
Quatre Camins, la cursa soli-
dària organitzada pel Club 
Natació Granollers en benefi-
ci de l’AE Ramassà.

L’edició d’enguany va 
comptar amb 300 partici-
pants repartits entre les 
quatre curses organitzades i 
la marxa solidària. Tot i que 
abans de l’inici no havien 
completat totes les places, 
van arribar al nombre de 
participants esperat per gau-
dir d’un matí amb molt bon 
ambient.

La cursa va començar 
des de les instal·lacions 
esportives de Can Bassa, a 
Granollers, i va transcór-
rer amb total normalitat 

per camins i algun corriol 
pel mateix municipi de 
Granollers i per altres pobla-
cions properes com la Roca 
del Vallès i Vilanova del 
Vallès.

Aquesta edició, presentava 
curses en quatre categories 
diferents, dirigides a tots els 
públics: dues curses infantils 
i dues curses d’adults. Aquest 
any, a més a més, també es va 
incorporar una novetat, una 
marxa de 6km adaptada per a 
tots els públics, que va ser tot 
un èxit. 

En les categories infantils 
es va fer la Kids Race, que 
va tenir com a guanyadors 
Eric Vicente i Claudia Garcia. 
Pels més petits, va haver-hi 
la Mini Race amb Marcel 
Garcia i Arlet Parejo com a 
guanyadors masculí i femení 
respectivament. 

Pel que fa als més grans, 
en la cursa de 6km van gua-
nyar Marc Merino i Judith 
Verdejo en masculí i femení. 
Mentre que en els 14km van 
guanyar Bernat Beltran i 
Cristina Álvarez.



La Fira de la Col de la Roca crece con un nuevo
espacio gastronómico | Revista Digital del Vallès

La Roca del Vallès celebrará la 8ª edición de la Fira de la Col el domingo 26 de noviembre de 10 a 18h en la Roca
centro. La cita es un punto de encuentro de los productores y los comerciantes de la Roca y del Vallès. Entre las
novedades, cabe destacar el nuevo espacio gastronómico que se ubicará en la plaza Can Torrents con restaurantes
del municipio, y la 4ª edición del mercado de Km 0 con productores locales y del Vallès.

La Feria de la Col ofrecerá paradas de artesanía, alimentación y productos propios del campesinado, muestra de
artes y oficios con diferentes artesanos que harán demostraciones de objetos relacionados con la col, juegos
gigantes tradicionales de calle; talleres, actividades y campamento prehistórico «La Roca, tierra de megalíticos».
Esta feria es una de las actividades principales de la Fiesta Mayor de Invierno de Sant Sadurní, que se celebrará del
24 al 27 de noviembre en la Roca del Vallès.

La Fira contará con la presencia del consejero de Turismo del Consell Comarcal del Vallés Oriental, Àlex Valiente,
cuya llegada está prevista para las 12h, así como de la alcaldesa de la Roca del Vallés, Marta Pujol, y la concejala
de Desarrollo Económico y Cultura, Raquel Vilardebó.

https://revistadelvalles.es/wp-content/uploads/2023/11/Fira-de-la-Col.jpg
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Els treballs d’instal·lació dels missatges al carrer Anselm Clavé de Granollers, aquesta setmana

Divendres, 24 de novembre de 202340

La Fira de la Col, 
acte central 
de la festa major 
d’hivern de la Roca

La Roca del Vallès

El centre de la Roca acollirà 
aquest diumenge de 10 del 
matí a 6 de la tarda la vuite-
na edició de la Fira de la Col, 
un dels actes centrals de la 
festa major d’hivern de Sant 
Sadurní. El programa festiu 
també inclou la tercera Tro-
bada de Tabals, dissabte a la 
plaça de l’Església, i la XIII 
Història de Gegants, diu-
menge a la mateixa plaça.

Artesans 
d’arreu del país, 
a la Fira del Bosc 
de Vallgorguina 
Vallgorguina

Artesans d’arreu del país 
presentaran aquest cap de 
setmana els seus produc-
tes a la Fira del Bosc de 
Vallgorguina, on també 
s’hi faran xerrades, tallers 
i demostracions d’oficis. 
Serà dissabte i diumenge en 
diversos espais.

Samalús convoca  
el primer Concurs de 
Receptes Tradicionals
Cànoves i Samalús

Samalús enceta dissabte la 
festa major d’hivern de Sant 
Andreu. A les 11, l’escola de 
ballet Corella farà una jor-
nada de portes obertes. A les 
6 de la tarda, el Centre Cívic 
acollirà el primer Concurs 
de Receptes Tradicionals, 
seguit d’un sopar popular 
amb botifarra amb i monge-
tes, amb opció vegana.

Una cursa de 
motos a l’antiga 
carretera  
de Granollers

Granollers

En aquesta fotografia de 
Francesc Gorgui hi surt 
una cursa de motos a l’anti-
ga carretera de Granollers. 
No se sap de quan és ni qui 
són els corredors. És una 
de les imatges que es con-
serven a l’Arxiu Municipal 
de Granollers i de les quals 
no hi ha prou informació 
per documentar-les i saber 
el lloc i el moment en què 
es van fer ni els noms de 
les persones que hi apa-
reixen. Si tenen dades 
d’aquesta instantània, 
poden posar-se en contacte 
amb l’Arxiu Municipal de 
Granollers per correu elec-
trònic a arxiufotografic@
granollers.cat o als telèfons 
93 861 19 08 i 93 842 67 37.FR
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El camí dels desitjos, a punt
Granollers comença a instal·lar l’enllumenat nadalenc

Granollers

EL 9 NOU

L’Ajuntament de Granollers 
ha engegat aquesta set-
mana la instal·lació de la 
il·luminació nadalenca, que, 
com l’any passat, ha estat 
dissenyada per l’artista Xevi 
Bayona, d’Olot, una creació 
que ja va sorprendre l’any 
passat amb El Magatzem dels 
Desitjos sota la Porxada i que 
aquest any hi torna després 
de l’èxit de l’any passat, en 
què l’artista olotí va comptar 
amb la col·laboració d’es-
colars de la ciutat. Així, la 
Porxada tornarà a guardar 
milers de desitjos situats 
en rombes brillants amb 
missatges i dibuixos. Bayona 
també va crear les instal-
lacions lluminoses de la 
Fàbrica dels Desitjos a Roca 
Umbert i les de la plaça de la 
Corona, on es va muntar la 
instal·lació Anells de llum als 
arbres.

Però, tal com ja s’ha pogut 
començar a veure aquesta 
setmana, la principal novetat 
d’aquest any és l’enllumenat 
singular que s’ha instal·lat 
al carrer Anselm Clavé, amb 
uns missatges escrits amb 
lletra lligada que ajudarà a 
crear una continuïtat i enlla-
çarà la Fàbrica dels Desitjos 
de Roca Umbert amb el 
Magatzem dels Desitjos de 
la Porxada. Un muntatge 
estructurat en forma de 
ziga-zaga que esdevindrà un 
camí dels desitjos il·luminat 

durant el Nadal al llarg de la 
carretera.

Amb aquest model d’en-
galanament dels carrers, 
l’Ajuntament i les associa-
cions de comerciants donen 
continuïtat a una idea que 
s’ha anat implementant en 
els darrers anys i que pretén 
proporcionar un relat únic i 
una imatge conjunta de l’en-
llumenat nadalenc als dife-
rents carrers i places.

D’altra banda, el carrer Tra-
vesseres lluirà aquest any un 
tram més gran d’il·luminació 
nadalenca i amb el mateix 
tipus de llums dels carrers 
Sant Roc i Santa Anna.

Caldes de Montbui

EL 9 NOU

Rubén Salvador, Lucia Álva-
rez i Joan Garcia són els 
tres infants, d’entre 6 i 12 
anys que han estat escollits, 
per sorteig, per encendre 
aquest divendres l’enllume-
nat nadalenc a Caldes. A 2/4 
de 7 de la tarda es farà l’en-
cesa de l’arbre de Nadal, un 

avet de 7,5 metres d’alçada, 
a la plaça Font del Lleó, i 
dels llums de la plaça.

Enguany hi ha enllume-
nat nadalenc als carrers 
Forn, Asensi Vega, Major, 
Montserrat, avinguda 
Pi i Margall i avinguda 
Josep Fontcuberta. També 
s’instal·larà la bola de Nadal 
transitable, de cinc metres, 
a la plaça de l’Església.

Tres infants encendran 
els llums de Nadal a Caldes



La Generalitat invertirá 123 millones en la planta
potabilizadora situada entre Cardedeu, Llinars y La
Roca | Revista Digital del Vallès

La Generalitat de Catalunya invertirá, a través del Ente de Abastecimiento de Agua Ter-Llobregat (ATL), 123.132.547
millones de euros en la rehabilitación y modernización de la Estación de tratamiento de aguas potables (ETAP) del
Ter, la mayor planta potabilizadora de Cataluña, situada entre Cardedeu, La Roca del Vallès y Llinars del Vallès. Así
lo ha anunciado el consejero de Acción Climática, Alimentación y Agenda Rural, David Mascort Subiranas, durante
una visita a las instalaciones de esta planta.

El conseller ha explicado que antes de acabar el mes saldrá a licitación el proyecto y la previsión es iniciar las obras
en otoño de 2024. “Se trata de un proyecto muy esperado, necesario e imprescindible que nos permitirá modernizar y
optimizar unas instalaciones ciones, que en el contexto actual de cambio climático y de sequía son más necesarias
que nunca”, ha dicho Mascort.

La ETAP del Ter se inauguró en 1966 y tiene una capacidad de tratamiento de 8 m3/s. La planta recibe agua de los
embalses de Sau, Susqueda y el Pasteral y es básica para el abastecimiento de la región metropolitana de
Barcelona. Hay que tener en cuenta que, en una situación hidrológica normal, dos terceras partes del agua
consumida en la región metropolitana proceden de la ETAP del Ter.

«Las obras de rehabilitación y modernización de la planta permitirá mejorar la calidad del agua y, sobre todo, poner
al día unas instalaciones construidas hace más de cincuenta años», ha afirmado el conseller.

Entre otras actuaciones, el proyecto de modernización de la planta potabilizadora contempla la construcción de un
nuevo depósito y una estación de bombeo, así como la puesta en marcha de una unidad de desinfección por
ozonización y una nueva instalación de desinfección con hipoclorito sódico. También se prevé la rehabilitación de
los filtros de arena existentes y la disposición de filtros de carbón activo en grano. Los trabajos tendrán un período de
ejecución de 48 meses y podrían estar terminados a finales de 2028.

El Gobierno de la Generalitat está haciendo un esfuerzo continuo por optimizar y realizar una gestión más eficiente
del agua. Así, se prevé invertir en el marco del Plan de gestión del agua de las cuencas internas 2.400 millones de

https://revistadelvalles.es/wp-content/uploads/2023/11/planta-potabilizadora-cardedeu.jpg


euros hasta 2027, para hacer frente a las sequías y fenómenos climáticos extremos en un contexto de cambio
climático.

En este sentido, el conseller Mascort ha recordado que, ante el episodio actual de sequía más grave desde que
existen registros, ya se han movilizado 427M€ en medidas para mejorar el abastecimiento, en modernización de los
regadíos del país y en ayudas a los sectores del campesinado más afectados, y que es necesaria la implicación de
todos para aplicar medidas de ahorro y racionalización ante la situación que nos espera en los próximos meses.
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El Gran Recapte d’Aliments 
té 770 voluntaris inscrits
La recollida es farà divendres i dissabte amb 80 punts habilitats a tot el Vallès Oriental

GRISELDA ESCRIGASJavier Iturri Echevarría, aquest dimarts a Granollers

“Hem de veure que hi ha gent 
passant-ho pitjor que nosaltres”
Javier Iturri, de la Roca, és voluntari del Gran Recapte des de fa 10 anys

La Roca del Vallès

O.S.

Javier Iturri Echevarría, de 
81 anys i veí de la Roca, és 
voluntari del Gran Recapte 
d’Aliments des de l’any 
2013. Va començar donant 
suport a un dels punts de 
recollida que hi havia habi-
litats aleshores a la pobla-
ció, i amb el pas dels anys 
ha anat assumint tasques de 
coordinació. “M’encarrego 
de supervisar els canvis de 
torn als diferents super-
mercats. També estic en 
contacte amb la gent d’El 
Xiprer per organitzar el 
transport dels aliments fins 
al magatzem a mesura que 
els anem recollint”, explica.

El magatzem d’aliments 
de la Fundació El Xiprer al 
polígon El Ramassar, en ter-
me municipal de les Fran-
queses, serveix com a cen-
tre d’operacions durant tota 
la campanya. També serà el 
centre logístic des del qual 
es distribuirà el menjar a 
les entitats que l’acabaran 
subministrant als seus 
destinataris finals. “A mesu-
ra que anem omplint els 
contenidors d’aliments als 
punts de recollida, avisem 
perquè els vinguin a buscar 
i els portin al magatzem. 
Al mateix temps ens en 
deixen de buits perquè els 
omplim”, explica.

Granollers

Oriol Serra

El Gran Recapte d’Aliments 
té inscrits 770 voluntaris 
al Vallès Oriental –la dada 
és de dijous a la tarda, al 
moment de tancar aquesta 
edició–. Encara en falten 190 
per assolir el total de 960 
que els seus organitzadors 
consideren òptim per dur a 
terme la recollida. Amb tot, 
el Banc dels Aliments compta 
amb les altes d’última hora 
per poder tirar endavant la 
campanya. El Gran Recapte 
d’Aliments es farà divendres 
i dissabte amb 80 punts de 
recollida habilitats en esta-
bliments comercials d’arreu 
de la comarca.

“Hi ha una part del volun-
tariat que mai s’apunta prè-
viament perquè ja compta 
venir-nos a donar un cop 
de mà al moment de fer la 
recollida. Són habituals de 
cada any que no s’inscriuen 
però al final acaben sumant. 
Per tant, les perspectives 
són bones. També cal tenir 
en compte que en cap edició 
hem assolit el cent per cent 
dels voluntaris que reque-
ríem de bon principi, però 
sempre hem pogut fer el 
Gran Recapte amb norma-
litat”, apunta el delegat del 
Banc dels Aliments al Vallès 
Oriental, Joan Hidalgo.

Els aliments recollits es 
destinaran a entitats que 
treballen amb col·lectius vul-
nerables, com ara El Xiprer. 
Hidalgo confia a poder 
pal·liar la retirada dels fons 
europeus d’aliments a par-
tir de l’any vinent. “El Gran 
Recapte sol generar reserves 
d’aliments per a tres mesos. 
Enguany hauríem de poder-
les allargar una mica més.”
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Els assistents al sopar benèfic d’Oncovallès

L’organització de suport als malalts va recaptar més de 12.000 euros

Unes 200 persones en el sopar 
solidari d’Oncovallès a Granollers

Granollers

EL 9 NOU

Unes 200 persones van par-
ticipar, divendres passat, en 
el sopar solidari anual de la 
Fundació Oncovallès, d’ajuda 
a malalts de càncer i les seves 
famílies, a l’Hotel Ciutat de 
Granollers, en què es van 
recaptar un total de 12.220 
euros.

Durant l’acte es va pre-
sentar el projecte “M’acom-
panyes”, per acompanyar 
pacients a rebre tractament o 
intervencions en hospitals de 
Barcelona en una furgoneta. 
I també el projecte “El Res-
pir”, unes jornades que inclo-
uen teràpies a la masia El 
Villar, de Sant Feliu de Codi-
nes, gràcies a la col·laboració 
de les famílies Sopeña Nua-

lart i Sopeña Prat.
Abans del sopar, es va fer 

una taula rodona sobre inno-
vacions terapèutiques amb 
Sara Cros, oncòloga mèdica 
de l’Hospital de Granollers; 
Montserrat Enrich, cap de 
psicooncologia d’Oncovallès, 
i Neus Llavina, pacient i 
voluntària de l’entitat. 

A l’acte hi van assistir el 
conseller de Salut, Manel 

Iturri es va jubilar l’any 
2007 després de tres dècades 
treballant com a tècnic de 
manteniment d’autopistes. 
Va ser aleshores quan es va 
fer voluntari d’El Xiprer, 
entitat amb la qual ja col-
laborava la seva esposa, 
Eulàlia Torrellas Jané. “Hi 
vaig un cop a la setmana a 
donar un cop de mà en la 
distribució d’aliments que 
es fa des del magatzem. 
Acostumo a anar-hi els 
dijous. I puc afirmar que, 
per mi, és el millor moment 
de tota la setmana.”

Va ser arran de la seva 
experiència a El Xiprer com 
va conèixer el Gran Recapte 
i s’hi va apuntar per primer 
cop. “M’agrada donar un 
cop de mà a qui ho neces-
sita. Ho gaudeixo, i també 
és molt reconfortant rebre 
mostres d’agraïment de les 
persones a qui ajudo. Crec 
que tots hauríem de mirar 
enrere i adonar-nos que hi 
ha gent que ho passa pitjor 
que nosaltres. Al món hi ha 
moltes necessitats que cal 
cobrir, i qualsevol cop de mà 
és benvingut”, explica.

L’alcalde 
de les Franqueses 
culpa Junts dels 
problemes al bar 
de Can Prat

Les Franqueses del Vallès

J.V.

L’alcalde de les Franqueses, 
Juan Antonio Corchado, ha 
responsabilitzar Junts de 
la situació que viu el bar de 
l’Espai Can Prat després que 
l’Ajuntament hagi decidit 
rescindir el contracte a les 
concessionàries del servei 
arran de l’impagament del 
cànon i un deute acumulat 
de prop de 10.000 euros.

En un article que es publi-
ca en la pàgina 27 d’aquesta 
mateixa edició, Corchado diu 
que la Regidoria de Cultura 
va passar a mans de Junts des 
del setembre de l’any 2020 
fins al juny d’aquest any. 
Afegeix que tot i que el presi-
dent del Patronat de Cultura, 
Educació, Infància i Joventut 
del qual depèn el contracte 
de concessió del bar, era el 
socialista José Antonio Agui-
lera, la regidoria de Cultura 
en cap moment va informar 
del deute al president del 
Patronat. 

Corchado diu que, una 
vegada es va desenvolupar 
el servei i es va detectar que 
s’anava acumulant un deute, 
haurien d’haver saltat les 
alarmes “entre els responsa-
bles d’aquell moment”. I afe-
geix: “Això s’hauria d’haver 
aturat abans, igual que hem 
fet nosaltres de seguida que 
ho hem detectat.”

L’alcalde defensa, a més a 
més, la seva gestió mentre 
va encapçalar la regidoria de 
Cultura fins al setembre de 
l’any 2020 i es pregunta per 
què hauria de dubtar d’un 
estudi que avalava la viabi-
litat econòmica a l’hora de 
tramitar la licitació del con-
tracte de concessió del bar de 
Can Prat.

Balcells; l’alcaldessa de 
Granollers, Alba Barnusell; el 
president del Consell Comar-

cal, Emilio Cordero, i el 
president d’Oncovallès, Pere 
Cladellas.



sito para el área deportiva?
Son muy buena gente. Ten-
go una relación personal con 
Fernando desde hace mucho 
tiempo y le deseo lo mejor. Es 
una buena persona, un gran 
profesional y está capacitado 
para lo que tiene entre manos.

¿Cómo valoras la plantilla que 
ha confeccionado?
No me gusta que valoren mi 
trabajo desde el exterior ni va-
lorar el de los demás. Soy res-
petuoso con todo el mundo y 
no me corresponde a mí.

¿Pero la ves preparada para 
luchar por el ascenso?
El Depor, por historia, afición y 
posibilidades, tiene que con-
feccionar un plantel para subir 
sí o sí y tiene jugadores con-
trastados en la categoría.

Aquí se ha remarcado en va-
rias ocasiones la presión que 
puede suponer jugar en un 
club como el Depor, con más 
de 28.500 abonados y la obli-
gación de ganar siempre.
Llevo años en el fútbol profesio-
nal y seas jugador, entrenador, 
director deportivo o dirigente, 

‘Cata’ Prieto 
SECRETARIO TÉCNICO DEL OSASUNA

“Si un 
profesional no 
sabe gestionar
la presión, tiene 
un problema”

Entrevista
ISRAEL ZAUTÚA A CORUÑA

José Antonio Prieto ‘Cata’, que 
nació en La Roca del Vallés 
(Barcelona) pero es gallego 
de sentimiento, forma, junto 
a Braulio Vázquez, el binomio 
que ha hecho crecer a Osa-
suna desde 2017. Cata es el 
secretario técnico del club ro-
jillo y el responsable de la con-
fección del Promesas, que el 
domingo visita Riazor.

El pasado verano se te vinculó 
con el Deportivo.
Cuando finalizó la pasada tem-
porada, que nos salieron las 
cosas bien, tanto Braulio como 
yo tuvimos varias opciones de 
distintos sitios, pero decidimos 
seguir en Osasuna porque es-
tamos a gusto y ellos lo están 
con nosotros.

De todas formas, estando en 
el Osasuna en Primera, igual 
el Depor quedaba muy por de-
bajo de tus pretensiones.
No es por eso. Yo prefiero estar 
a gusto y que el proyecto ilusio-
ne, más que la categoría, pero 
a día de hoy es imposible estar 
más a gusto en otro sitio.

¿Cómo ves el proyecto coruñés?
Como gallego que me siento 
y presumo de serlo, el Depor 
en Primera RFEF tiene que 
ser candidato a todo porque 
tiene una historia a la que ser 
fiel, una afición fiel, soberana 
y numerosa, y es un club con 
una estructura gigantesca. Si 
ya era un gigante en Segunda, 
imagínate en Primera RFEF.

¿Qué te pareció la elección de 
la entidad blanquiazul por Fer-
nando Soriano y Juanjo Expó-

tienes que ser un profesional 
y saber gestionar la presión 
que demanda la categoría y 
la entidad en la que estás. Es 
importantísimo saber convivir 
con esa presión y que te pase 
la menor factura posible.

Óscar Cano dijo que en el De-
por “se genera una presión 
brutal para los profesionales”.
En el fútbol y el deporte profe-
sional todo el mundo tiene un 
estrés brutal, luches por la per-
manencia, por ascender, por 
ganar la Liga, la Copa, jugar 
la Champions... Desde 2014, 
cuando empecé en el fútbol 
profesional en el Real Vallado-
lid, ha habido muy pocos días 
de mi existencia en los que no 
he tenido una presión enorme, 
creo que los puedo contar con 
los dedos de las dos manos y 
me sobran. Es más, te voy a 
decir una cosa personal, hace 
tiempo que voy de vez en cuan-
do a un psicólogo para que me 
ayude en estas situaciones, 
porque te ayuda a gestionar 
el tema de estrés, la toma de 
decisiones. En el Depor es nor-

El Depor, por historia
y posibilidades, tiene 
que confeccionar 
un plantel para 
subir sí o sí

Tiene que haber 
un proceso para 
que la cantera se 
asiente en el 
primer equipo

mal que haya presión, pero yo 
en el Mugardos o en el Villalbés 
también tenía presión. Si un 
profesional no sabe gestionar 
la presión, tiene un problema.

El club coruñés incorporó un 
psicólogo más hace un mes.
Un psicólogo te ayuda a prever 
sensaciones, a enfrentarlas y 
cuando he ido, he notado que 
me ayudaba. También creo 
que es algo muy personal, que 
el paciente tiene que ser muy 
receptivo a lo que te dicen.

Con todos los fichajes que ha 
hecho el cuadro deportivista, 
los más desequilibrantes han 
sido Mella y Yeremay.
El Depor lleva ocho o nueve 
años trabajando muy bien la 
cantera, pero la cantera tiene 
varios procesos, el primero, 
captar bien. Luego, dotarlos de 
buenos entrenadores. El ter-
cero, asegurarlos contractual-
mente. Y el cuarto, el paso al 
primer equipo y que el entrena-
dor los ponga. No es sólo que 
lleguen a jugar un partido, sino 
que tiene que haber un proce-

so para que un jugador de la 
cantera se asiente en el primer 
equipo. Aquí nos pasa, que en 
el Osasuna tenemos ocho o 
nueve jugadores navarros y 
en el filial igual tenemos un 80 
o un 90% de jugadores de la 
casa. Cuando haces un buen 
trabajo de cantera, el punto 
culminante es el primer equi-
po. De hecho, nuestra mentali-
dad y la del norte en general es 
priorizar la formación y el ob-
jetivo del Promesas es meter 
jugadores en el primer equipo. 
Si mantenemos la categoría, 
bien. Si no, no pasa nada.

Aquí dejaron que se fuera Max 
Svensson y ahora lo tenéis allí.
Sí, le conocíamos, queríamos 
fichar un sub-23 y era un juga-
dor que por sus características, 
ir al espacio, su intensidad... se 
acoplaba muy bien a nuestra 
filosofía y estamos muy con-
tentos con su rendimiento.

Ha jugado los trece partidos y 
ha marcado dos goles.
Llegó al final del mercado, lleva 
dos goles y ha dado dos asis-
tencias como mínimo, pero ha 
jugado mucho en banda por 
necesidades, porque tuvimos 
una lesión, pero estamos en-
cantados con él. Y fichar un 
delantero sub-23 no es fácil.

¿Qué es lo que más te gusta?
Me gusta cómo compite, es 
un jugador generoso en el es-
fuerzo, que tiene buen golpeo 
con las dos piernas, ataca muy 
bien el espacio, es un chico fí-
sico y competitivo.

Qué bien le vendría al Depor, 
que tiene tantos problemas 
desde la lesión de Barbero.
Iván Barbero, cuando se recu-
pere, les va a dar. Es un jugador 
bastante mixto, muy bueno en 
transiciones, con cierto gol, y 
que aquí, los años que com-
partí con él, sólo puedo tener 
palabras de agradecimiento.

¿Qué tipo de partido esperas?
Si vas a Riazor, sabes que vas 
a sufrir, porque el Depor es el 
gran favorito. Sobre todo quie-
ro que los chavales compitan 
bien en ese escenario, más 
que el resultado, que chava-
les del 2002, 2003, 2005, que 
tenemos alguno, compitan en 
un escenario ante 20.000 per-
sonas, con esa exigencia y un 
rival de esa envergadura. Es 
importante que se expresen en 
ese contexto. ●

Cata, junto al entre-
nador del Osasuna, 
Jagoba Arrasate  | 
CA OSASUNA

6 Depordxtcampeón
MIÉRCOLES  22 | 11 | 2023 www.dxtcampeon.com



Conveni amb l’Ajuntament de la Roca del
Vallès per a la prestació d’assistència
tècnica en matèria de joventut. - Consell
Comarcal del Vallès Oriental
Aprovat en el Ple de 22 de novembre de 2023

Conveni amb l’Ajuntament de la Roca del Vallès per a la prestació d’assistència tècnica en
matèria de joventut. 

Més informació:



'Cata' Prieto: "Si un profesional no sabe gestionar la presión, tiene un
problema”
José Antonio Prieto ‘Cata’, que nació en La Roca del Vallés (Barcelona) pero es gallego de sentimiento, forma, junto a Braulio Vázquez, el binomio que ha
hecho crecer a Osasuna desde 2017. Cata es el secretario técnico del club rojillo y el responsable de la confección del Promesas, que el domingo visita
Riazor.

 

El pasado verano se te vinculó con el Deportivo.
Cuando finalizó la pasada temporada, que nos salieron las cosas bien, tanto Braulio como yo tuvimos varias opciones de distintos sitios, pero decidimos
seguir en Osasuna porque estamos a gusto y ellos lo están con nosotros.

 

De todas formas, estando en Osasuna en Primera División, igual el Depor quedaba muy por debajo de tus pretensiones.
No es por eso. Yo prefiero estar a gusto y que el proyecto ilusione, más que la categoría, pero a día de hoy es imposible estar más a gusto en otro sitio.

 

¿Cómo ves el proyecto coruñés?
Como gallego que me siento y presumo de serlo, el Depor en Primera RFEF tiene que ser candidato a todo porque tiene una historia a la que ser fiel, una
afición fiel, soberana y numerosa, y es un club con una estructura gigantesca. Si ya era un gigante en Segunda, imagínate en Primera RFEF.

 

¿Qué te pareció la elección de la entidad blanquiazul por Fernando Soriano y Juanjo Expósito para el área deportiva?
Son muy buena gente. Tengo una relación personal con Fernando desde hace mucho tiempo y le deseo lo mejor. Es una buena persona, un gran
profesional y está capacitado para lo que tiene entre manos.

 

¿Cómo valoras la plantilla que ha confeccionado Soriano?
No me gusta que valoren mi trabajo desde el exterior ni valorar el de los demás. Soy respetuoso con todo el mundo y no me corresponde a mí.

 

¿Pero la ves preparada para luchar por el ascenso?
El Depor, por historia, afición y posibilidades, tiene que confeccionar un plantel para subir sí o sí y tiene jugadores contrastados en la categoría.

 

El Depor, por historia y posibilidades, tiene que confeccionar un plantel para subir sí o sí

 

¿Te sorprende el pobre rendimiento del cuadro deportivista en este primer tercio de la liga?
Antes de empezar la temporada, era el máximo favorito del grupo y lo sigue siendo a día de hoy. En el otro grupo hay un abanico más amplio, pero si coges
un equipo que era favorito indiscutible, era el Depor, por historia, por estadio, por afición, porque es un club muy grande.

 

¿Entiendes que Idiakez empiece a estar cuestionado?
Ese no es mi tema, soy súper respetuoso, porque me llega con lo nuestro.

 



Cata (d), junto al técnico de Osasuna, Jagoba Arrasate  | CA Osasuna

 



Aquí se ha remarcado en varias ocasiones la presión que puede suponer jugar en un club como el Depor, con más de 28.500 abonados y la
obligación de ganar siempre.
Llevo años en el fútbol profesional y seas jugador, entrenador, director deportivo o dirigente, tienes que ser un profesional y saber gestionar la presión que
demanda la categoría y la entidad en la que estás. Es importantísimo saber convivir con esa presión y que te pase la menor factura posible.

 

Óscar Cano dijo la pasada semana, en una entrevista con la revista 'Jot Down', que en el Depor “se genera una presión brutal para todos los
profesionales que pasan por allí”.
En el fútbol y el deporte profesional todo el mundo tiene un estrés brutal, luches por la permanencia, por ascender, por ganar la Liga, la Copa, jugar la
Champions... Desde 2014, cuando empecé en el fútbol profesional en el Real Valladolid, ha habido muy pocos días de mi existencia en los que no he
tenido una presión enorme, creo que los puedo contar con los dedos de las dos manos y me sobran. Es más, te voy a decir una cosa personal, hace tiempo
que voy de vez en cuando a un psicólogo para que me ayude en estas situaciones, porque te ayuda a gestionar el tema de estrés, la toma de decisiones.
En el Depor es normal que haya presión, pero yo en el Mugardos o en el Villalbés también tenía presión. Si un profesional no sabe gestionar la presión,
tiene un problema.

 

El club coruñés incorporó un psicólogo más hace un mes.
Un psicólogo te ayuda a prever sensaciones, a enfrentarlas y cuando he ido, he notado que me ayudaba. También creo que es algo muy personal, que el
paciente tiene que ser muy receptivo a lo que te dicen.

 

Tiene que haber un proceso para que la cantera se asiente en el primer equipo; no es sólo que lleguen a jugar un partido

 

Con todos los fichajes que ha hecho el cuadro deportivista este verano y resulta que los más desequilibrantes han sido Mella y Yeremay.
El Depor lleva ocho o nueve años trabajando muy bien la cantera, pero la cantera tiene varios procesos, el primero, captar bien. Luego, dotarlos de buenos
entrenadores. El tercero, asegurarlos contractualmente. Y el cuarto, el paso al primer equipo y que el entrenador los ponga. No es sólo que lleguen a jugar
un partido, sino que tiene que haber un proceso para que un jugador de la cantera se asiente en el primer equipo. Aquí nos pasa, que en Osasuna tenemos
ocho o nueve jugadores navarros y en el filial igual tenemos un 80 o un 90% de jugadores de la casa. Cuando haces un buen trabajo de cantera, el punto
culminante es el primer equipo. De hecho, nuestra mentalidad y la del norte en general es priorizar la formación y el objetivo del Promesas es meter
jugadores en el primer equipo. Si mantenemos la categoría, bien. Si no, no pasa nada.

 

Max Svensson finalizó su cesión por el Espanyol al Depor el pasado verano y ahora lo tenéis allí.
Sí, le conocíamos, queríamos fichar un sub-23 y era un jugador que por sus características, ir al espacio, su intensidad... se acoplaba muy bien a nuestra
filosofía y estamos muy contentos con su rendimiento.

 

Estamos muy contentos con el rendimiento de Svensson

 

Ha jugado los trece partidos y ha marcado dos goles.
Llegó muy al final del mercado, lleva dos goles y ha dado dos asistencias como mínimo, pero ha jugado mucho en banda por necesidades, porque tuvimos
una lesión, pero estamos encantados con él. Y fichar un delantero sub-23 no es fácil.

 

¿Qué es lo que más te gusta de él?
Me gusta cómo compite, es un jugador generoso en el esfuerzo, que tiene buen golpeo con las dos piernas, ataca muy bien el espacio, es un chico físico y
competitivo.

 

Qué bien le vendría al conjunto coruñés, que tiene tantos problemas arriba, desde la lesión de Barbero.
Iván Barbero, cuando se recupere, les va a dar. Es un jugador bastante mixto, muy bueno en transiciones, con cierto gol, y que aquí, los años que compartí
con él, sólo puedo tener palabras de agradecimiento.

 

Iván Barbero, cuando se recupere, les va a dar

 

¿Qué tipo de partido esperas?
Si vas a Riazor, sabes que vas a sufrir, porque el Depor es el gran favorito. Sobre todo quiero que los chavales compitan bien en ese escenario, más que el
resultado, que chavales del 2002, 2003, 2005, que tenemos alguno, compitan en un escenario ante 20.000 personas, con esa exigencia y un rival de esa
envergadura. Es importante que se expresen en ese contexto.

 

Desde que llegasteis Braulio y tú a Osasuna, el primer equipo no ha dejado de crecer. ¿Cuál es vuestro secreto?
No hay verdades absolutas, tener una coherencia deportiva y económica. Entre bambalinas, haciendo las cosas con total sinceridad, y el que toma las
decisiones es Braulio, pero cuando salimos de ella, todos a una. E intentar minimizar el porcentaje de fracaso con mucho trabajo. No es un secreto, que
nosotros también perderemos algún día. Y adaptar nuestra manera de ver el fútbol al club y a la sociedad, que es muy importante.



La Roca apujarà un 50% el rebut de l'aigua
l'any que ve - El 9 Nou
L’Ajuntament de la Roca augmentarà en un 50% la tarifa de l’aigua l’any vinent, fet que
suposarà prop de cinc euros més per rebut per a les llars que fan el consum mínim del tram 1 del
servei. Fonts municipals indiquen que l’augment es fa sobre la base de l’estudi econòmic de la
companyia Agbar i als nous preus aplicats per Aigües Ter-Llobregat.

En el ple en què es van aprovar les taxes i impostos per l’any que ve es va aprovar un augment
del 15% en la recollida de residus per acostar-se al cost real del servei, que s’haurà de cobrir
amb el rebut l’any 2025 i que ara està un 28% per sota. També pujaran un 15% les quotes i
preus públics com lloguers d’espais, entrenaments o cursets de natació del Centre Esportiu
Municipal, una quota que no s’havia tocat des de fa 12 anys.

Els augments es van aprovar amb el vot del govern municipal de Junts, l’abstenció del PSC i
ERC i el vot en contra d’Ara la Roca i els Comuns. La regidora de Serveis Econòmics, Míriam
Escalona, diu que les modificacions “busquen millorar el redactat dels textos vigents i actualitzar
les taxes i preus públics que regulen serveis municipals que clarament han tingut un increment
de despeses que no són absorbides pels ingressos”.

I justifica les pujades de l’aigua i els residus. “Venen determinades per la responsabilitat de l’ús,
l’increment de les despeses dels serveis i la voluntat d’arribar a la taxa justa de residus que
imposen lleis de rang superior d’acord amb la directiva europea.”

El ple també va aprovar amb els vots de Junts, PSC i Comuns la creació del lloc de gerent de
l’Ajuntament no com a càrrec de confiança sinó a partir d’un procés de selecció per concurs.

Des del PSC, Francisco García Lorenzana afirma que caldria haver fet una revisió més a fons de
les ordenances fiscals després de quatre anys sense fer-hi canvis i lamenta que la taxa de
residus s’apliqui de manera lineal i no es tinguin en compte paràmetres com la superfície o el
nombre de persones que viuen en un habitatge. I sobre la taxa de l’aigua ha dit que cal fer un
estudi sobre els diferents trams de consum ja que el sistema actual afavoreix un cert
malbaratament.

El portaveu d’ERC, Albert Gil, recorda que ja en la campanya electoral va advertir que tocaria fer
augments per quadrar el pressupost i creu que el govern actual ha decidit fer una pujada “no
prou valenta” i que cal estudiar una aplicació més justa de la taxa de residus. Sobre el gerent,
diu que no és compatible la creació d’aquest lloc al mateix temps que l’augment de sous i
dedicacions que han tingut els membres del govern municipal.



La 7a edició de la Vallèsbot se centrarà en
el sector primari i en la cerca d’un futur
sostenible
La 7a edició de la Vallèsbot proposarà a l’alumnat de Granollers, les Franqueses del Vallès, la
Roca del Vallès i Canovelles que treballi en projectes per tal d’idear i crear dispositius robòtics
dissenyats per millorar la producció, la distribució i la gestió de recursos del sector primari, des
del seu entorn més proper i tenint en compte els Objectius de Desenvolupament Sostenible
(ODS).

Aquest dilluns al migdia s’ha presentat al Teatre Auditori de Can Palots, a Canovelles, la
Vallèsbot 2024, el projecte intermunicipal per la implementació dels coneixements de la robòtica
i tecnologia a reptes de caràcter social del nostre entorn més proper. Sota el lema “Connectats
a la terra”, aquesta edició busca explorar com la tecnologia pot millorar l’agricultura, la
ramaderia, la pesca i altres àrees del sector primari. Es busca aplicar la robòtica a àrees com
l’automatització agrícola, la gestió del bestiar, l’apicultura, la pesca i l’aqüicultura, entre d’altres.

Un dels objectius d’aquesta edició és vincular la robòtica educativa a la reducció de la petjada
de carboni. Així, es suggereixen línies de treball vinculades a l’ús de la tecnologia per millorar
l’eficiència en la producció de cultius, a la creació de solucions per a la distribució local de
productes agrícoles, a la gestió del bestiar per garantir la seguretat i la salut dels animals, així
com a l’ús de la robòtica per a la supervisió de colònies d’abelles i la seva preservació.

La jornada de presentació dels treballs fets per l’alumnat se celebrarà el 14 de maig a la pista
polivalent de Canovelles. Els centres educatius de primària i secundària de Granollers, les
Franqueses del Vallès, la Roca del Vallès i Canovelles que estiguin interessats a participar en
la Vallèsbot 2024 poden inscriure’s a través de l’espai web de la Vallèsbot(link is external).

La tecnologia i el treball en xarxa per a la construcció d’un futur sostenible

La presentació de la 7a edició de la Vallèsbot ha comptat amb la participació de tots els agents
que la fan possible: professorat, centres educatius, els Ajuntaments de Granollers, Canovelles,
la Roca del Vallès i les Franqueses el Vallès, i el Servei Educatiu del Vallès Oriental I.

En representació del professorat, Núria Altimires, de l’escola Els Quatre Vents de Canovelles,
ha explicat com es viu la Vallèsbot a l’escola, una iniciativa que «és una font de motivació
molt potent i ja esperada per docents i alumnat». Joan Lleonart, adjunt a la direcció dels
serveis territorials d’Educació del Vallès Oriental i el Maresme, ha afirmat que amb aquest
projecte «generem expectatives, oportunitats i vocacions tecnològiques a infants i,
sobretot, nenes i joves».

L’alcaldessa de Granollers, Alba Barnusell, ha destacat la importància del treball en xarxa i ha
afirmat que «junts som més forts en qualsevol àmbit, sumant esforços i persones».
L’alcalde de Canovelles, Emilio Cordero, que acollirà per segona vegada la jornada de
presentació dels treballs, ha afegit que la Vallèsbot «crea connexió en un territori molt ampli i
molt ric».

https://serveiseducatius.xtec.cat/vallesoriental1/vallesbot/


Justament, les línies de treball suggerides també estan enfocades a contribuir a l’ecologia i a
l’economia local. La Vallèsbot 2024 no només celebra la creativitat i la innovació de tot
l’alumnat, sinó que també fomenta la col·laboració entre ells i amb les organitzacions locals
relacionades amb el sector primari per a la construcció d’un futur més verd i eficient.

El projecte Vallèsbot

Aquest projecte va néixer el curs 2017/2018 del treball en xarxa entre professors, centres
educatius, Ajuntaments i el Servei Educatiu del Vallès Oriental I. Es tracta d’una activitat
intermunicipal per la implementació dels coneixements de la robòtica i el pensament
computacional tot donant solucions a reptes de caràcter social del nostre entorn més proper. A
diferència d’altres projectes de vocació i cultura tecnològica, la Vallèsbot no és competitiva i es
fa en horari lectiu, fet pel qual tot l’alumnat pren part de la proposta i aprèn de la construcció i
programació de robots.

Així, els principals objectius de la Vallèsbot són:

Contribuir a la millora de l’èxit educatiu de tots els nois i noies incentivant de les vocacions
tecnològiques.

Promoure la cohesió social per mitjà de la implementació dins l’horari escolar de la
robòtica per tal d’arribar a tot l’alumnat.

Afavorir el treball i l’aprenentatge en xarxa entre els centres educatius i els diferents agents
de l’entorn per aconseguir continuïtat i coherència educativa.

En la primera edició 800 alumnes de 32 grups de 17 centres educatius de primària i
secundària de Granollers, Canovelles i la Roca del Vallès van presentar a la Vallèsbot les seves
solucions tecnològiques per resoldre problemes de mobilitat fent servir la robòtica. En la segona
edició hi van participar un miler d’alumnes de 22 centres educatius de Granollers, Canovelles, la
Roca del Vallès i, les Franqueses del Vallès i el tema central va ser la millora dels parcs. En la
tercera edició, que a causa de la Covid-19 es va haver de celebrar telemàticament, hi van
participar 21 centres educatius. En l’edició 2021-2022, centrada en la gent gran, hi van participar
700 alumnes de 17 centres de primària i secundària, i en l’edició 2022-2023, que va girar entorn
de la bicicleta, hi van participar prop de 800 alumnes de 19 centres de primària i secundària. La
darrera edició, dedicada a la gestió de l’aigua, va comptar amb la participació de més de 800
alumnes de 23 centres de primària i secundària.



La Roca commemora un quart de segle de
memòria popular - El 9 Nou
L’Arxiu de la Memòria Popular de la Roca del Vallès està d’aniversari. Per celebrar
l’efemèride ha preparat diferents activitats que culminaran el 2 de desembre amb l’entrega del
Premi Romà Planas i Miró de Memorials Populars.

La primera activitat, però, ja es farà el 23 de desembre a 2/4 de 7 de la tarda a l’Auditori del
Centre Cultural. Sota el títol ‘Històries roquerols i taula de memòria històrica’, es presentarà
un audiovisual sobre la memòria històrica del municipi. L’acte inclourà una taula de memòria
amb la sociòloga i especialista en memòria històrica de l’Holocaust, Marta Simó, i representants
d’entitats del municipi que han treballat en la recuperació i difusió de la memòria històrica.
Durant l’acte, que serà emès per Ràdio Mogent, s’entrevistaran dues persones grans de la
Roca. A més, aquests dies es pot visitar al Centre Cultural de la Roca l’exposició “El Racó de
l’Arxiu”, on el públic pot descobrir part de l’essència de l’Arxiu de la Memòria Popular.

L’acte central serà el dissabte 2 de desembre amb l’entrega del Premi Romà Planas. Enguany,
les obres finalistes escollides pel jurat estatal d’entre les obres finalistes triades pel jurat són
‘Records embolicats amb llaç’, de Montserrat Mas Ollé; ‘El noi de la pera’, de Núria Valentí
Arbós; ‘Veni, vidi, vixi’, de Guille Brown (pseudònim), i ‘Versió personal’, de Josep Clavera
Barbany. La persona guanyadora rebrà 1.350 euros i la publicació de la seva obra. L’acte
començarà a 2/4 de 6 de la tarda amb música, gegants i foc a la plaça del Centre Cultural. A les
sis començarà l’acte Obrint el teló, en què s’obriran finestres de memòria i es donarà a conèixer
l’obra guanyadora del certamen.

L’alcaldessa de la Roca, Marta Pujol, diu que l’Ajuntament comparteix “l’alegria de l’Arxiu pel
25è aniversari de la seva creació” i que el consistori està participant activament en
l’organització. “És un programa molt variat, amb el tradicional acte d’entrega del guardó, però
també amb una taula rodona, l’estrena d’un audiovisual i una exposició.” L’alcaldessa agraeix
“la implicació de totes les entitats del municipi i de totes les persones que s’estan dedicant a
preparar aquest aniversari com es mereix”.

En aquesta 25a edició del premi hi col·laboren diferents entitats com Associació Juvenil La
Belluga, Associació La Roca Càmera Club, Grup d’Opinió Céllecs, Associació Cultural 666
Diables la Roca, Ràdio Mogent, Associació Toc i Foc, Grup de la Memòria popular la
Miranda i Escola Municipal de Música.

L’Arxiu de la Memòria Popular de la Roca es va crear fa 25 anys en homenatge a l’alcalde
Romà Planas i Miró. Juntament amb l’Arxiu de Pieve Santo Estefano a Itàlia, es va convertir
en un dels dos arxius a Europa especialitzats en històries de vida, és a dir, textos biogràfics
narrats pels mateixos protagonistes. El memorialisme és un testimoni clau en el coneixement de
la història des de la visió i la quotidianitat dels qui l’han viscut, aporta l’interès de la seva
individualitat i, a la vegada, el coneixement de l’entorn col·lectiu. El fons de l’Arxiu compta amb
més de 3.000 documents, majoritàriament biografies i autobiografies, a més de dietaris i
documentació relacionada dels segle XVIII fins a l’actualitat.

https://larocaturisme.cat/activitats/arxiu-de-la-memoria-popular/
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Mar Ibáñez en el moment de conèixer el premi

La xef Mar Ibáñez, de Vilanova, 
premiada al Fòrum Gastronòmic
Ha estat reconeguda per una recepta innovadora feta amb ingredients sobrants del menú d’estiu

Vilanova del Vallès

Guillem Moya

La xef Mar Ibáñez, de 
Vilanova, ha estat una de 
les grans triomfadores del 
Fòrum Gastronòmic cele-
brat la setmana passada a 
Barcelona, emportant-se el 
premi a les millors postres 
creatives. La recepta guar-
donada combina productes 
com el cogombre, l’ajoblanco 
i una emulsió de xili de Jala-
pa, entre d’altres. Es tracta 
d’ingredients sobrants del 
menú d’estiu, i poc habituals 
a l’hora d’idear unes postres. 
Segons Ibáñez, cap de pas-
tisseria del restaurant Hisop 
de Barcelona, aquest fet ha 
estat clau per endur-se el 
premi: “Crec que al jurat li ha 
agradat que fossin unes pos-
tres diferents, que sortissin 
de la norma. La clau ha estat 
introduir la cuina dins la pas-
tisseria. Una combinació de 
xocolata i avellanes saps que 
serà bona, però quan fas unes 
postres amb bolets, sorprèn 
més. Evidentment, aquesta 
innovació s’ha de fer amb les 
proporcions adequades de 
cada ingredient.”

Però, quin és el procés cre-
atiu que segueix la vallesana 
per realitzar plats tan tren-
cadors? “Primer penso en els 
ingredients que vull utilitzar 
i analitzo les seves caracterís-
tiques, per així combinar-los 
amb altres que potenciïn el 
seu sabor, o al contrari, que 
el suavitzin o aportin un 
contrast. Després, decideixo 
quina tècnica aplico a cada 
ingredient. Per resumir-ho: 

d’entrada no penso tant en 
el plat concret que vull fer. 
Em centro més en el gust 
que vull que tingui”, explica. 
Aquest, però, no ha estat 
l’únic reconeixement rebut 
per Ibáñez al Fòrum Gas-
tronòmic. La xef també s’ha 
endut el Premi Millor Pastis-
ser de Postres de Restaurant 
2023.

La xef s’ha format a l’Es-
cola Superior d’Hostaleria 
de Barcelona. A més, ha fet 
pràctiques de pastisseria 
durant 11 mesos al Celler 
de Can Roca. Allà, afirma, 
va aprendre a treballar sota 
pressió i en equip, coneixent 
gent de molts països, i es va 
formar en bomboneria. Ante-
riorment, també va dur a ter-

me un període de pràctiques 
a la pastisseria Hofmann. 
Explica que allà va viure “una 
experiència intensa en què 
es va formar en tècniques 
d’obrador”, i on sobretot va 
aprendre a treballar “des del 
perfeccionisme que reque-
reix la millor pastisseria de 
Barcelona”.

La vocació per la pastisse-
ria li ve de lluny i afirma que 

sempre li ha cridat l’atenció: 
“Amb tres anys ja feia gale-
tes. Molts dels records que 
tinc de petita són cuinant. 
Quan vaig començar l’ESO ja 
sabia que volia estudiar cui-
na i pastisseria.”

La xef de Vilanova reconeix 
que la seva és una professió 
en què sovint no és fàcil con-
ciliar la vida familiar amb la 
vida laboral. Tot i això, expli-
ca que la passió per la seva 
feina fa que no li resulti tan 
complicat. A més, es mostra 
satisfeta per les condicions 
laborals del restaurant on 
treballa. El jurat del Fòrum 
que va premiar la pastissera 
el formaven prestigiosos cui-
ners com Martín Berasate-
gui, Jordi Roca o Julia Pérez.

Ibáñez: “Al jurat 
li ha agradat 

que fossin unes 
postres fora de la 

norma”

Torna el Concurs 
d’arrossos 
de Lliçà d’Amunt
Lliçà d’Amunt

L’Ateneu Gastronòmic de 
l’Aliança de Lliçà d’Amunt 
organitzarà aquest dissabte 
una nova edició del Concurs 
d’Arrossos. S’hi pot partici-
par per parelles i cadascun 
dels concursants ha de portar 
els seus estris de cuina. Tot 
i això, l’organització facilita 
als concursants 30 euros per 
comprar els ingredients i una 
paella de regal. El jurat esta-
rà format per Pep Salsetes, 
cuiner i divulgador gastro-
nòmic, Jordi Salas, membre 
de l’Ateneu Gastronòmic, i 
Maria Puig.

La Fira Medieval 
de Sant Esteve 
es reconverteix
Sant Esteve de P.

L’Ajuntament de Sant Este-
ve ha reconvertit la Fira 
Medieval en una nova Fira 
d’Artesania i Tallers Crea-
tius. La mostra es farà aquest 
dissabte i diumenge, i comp-
tarà amb més de 50 parades 
en diferents ubicacions del 
centre durant tot el cap de 
setmana. Hi haurà parades 
de roba i cosmètica natural, 
embotits i formatges arte-
sans, mel i altres aliments, i 
també joies, complements i 
barrets.

Granollers celebra  
la segona edició  
de la Fira Friqui
Granollers

Espais com la plaça de la 
Porxada, l’equipament El 
Gra o la llibreria La Gralla 
acolliran dissabte, durant 
tot el dia, la segona edició de 
la Fira Friqui, que organitza 
l’associació de comerciants 
de Del Rec al Roc. S’hi faran 
activitats relacionades amb 
el món del còmic, el cinema 
i la ciència-ficció, com ara 
xerrades, tallers o concerts 
on s’interpretaran peces de 
bandes sonores.

La nova Cercavila 
de l’escola Mogent 
se celebra dissabte
La Roca del Vallès

L’escola Mogent, de la Roca, 
farà dissabte la Cercavila, 
una trobada d’elements 
festius de cultura popular 
infantils i joves. En els dar-
rers anys, el centre havia fet 
trobades de gegantons, però 
enguany l’acte es fa exten-
siu a altres elements, com 
bastoners i bèsties de foc, i 
adopta aquest nou nom. Els 
actes començaran a 2/4 de 6 
de la tarda davant de l’Ajun-
tament, on s’iniciarà una 
cercavila fins a la plaça de 
Can Torrents. En acabar, les 
colles participants faran els 
seus balls de lluïment.

Trobada de la família 
del mestre Josep Maria 
Ruera a Granollers
Granollers Un total de 76 
persones de la família Rue-
ra, descendents del músic 
Josep Maria Ruera, van fer 
una trobada el dia 12 de 
novembre al bar La Tro-
ca, de Roca Umbert, amb 
motiu del 80è aniversari 
de la Pilar Ruera Duran, 
filla del mestre Ruera i 
de Bernardeta Duran. És 
la trobada més nombrosa 
que s’ha mai de la família, 
amb persones vingudes de 
Granollers, la Roca, Terras-
sa, Matadepera o Palamós, 
entre altres llocs. De fet, 
fons de la mateixa família 
indiquen que només hi van 
faltar vuit persones vincu-
lats als Ruera.
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Xerrada sobre el present artístic 
de Bob Dylan a l’Anònims
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Oriol Serra, a l’esquerra, amb Jordi Pagès, durant la xerrada de dimecres a l’Anònims de Granollers

Granollers

EL 9 NOU

“Bob Dylan és un dels grans 
preservadors d’una tradició 
que abraça gèneres musicals 
com el blues, el country, 
el folk o el rock’n’roll. Un 
senyor de 82 anys que, 
havent alterat diversos cops 
la història de la música, 
defuig el seu propi llegat i 
defensa el seu present. Als 
seus concerts actuals no toca 
clàssics que d’altres matarien 
per haver compost, sinó que 
reivindica la seva obra més 
recent. Això el fa vigent i el 
diferencia de molts dels seus 
contemporanis.”

Són algunes de les idees 
exposades pel periodista 
d’EL 9 NOU Oriol Serra, que 
dimecres va parlar sobre el 
present artístic de Dylan en 
una de les Vetllades Poèti·
ques i Musicals que promou 
l’activista Jordi Pagès al res·
taurant llibreria Anònims de 
Granollers. Serra va contex·
tualitzar l’obra del cantautor 
de Minnesota dins de la 
música de l’últim segle, i va 
dedicar bona part de la xer·
rada a analitzar el seu darrer 
àlbum, Rough and Rowdy 
Ways, i la gira de presentació 
encara en curs. Després de 
la xerrada hi va haver un col·
loqui amb els assistents.

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

L’Arxiu de la Memòria Popu·
lar de la Roca del Vallès està 
d’aniversari. Per celebrar 
l’efemèride ha preparat dife·
rents activitats que culmi·
naran el 2 de desembre amb 
l’entrega del Premi Romà 
Planas i Miró de Memorials 
Populars.

La primera activitat, però, 
ja es farà aquest divendres a 
les 7 de la tarda a l’Auditori 
del Centre Cultural. Sota 
el títol Històries roquerols i 
taula de memòria històrica, 
es presentarà un audiovisual 
sobre la memòria històrica 
del municipi. L’acte inclourà 
una taula de memòria amb 
la sociòloga i especialista 
en memòria històrica de 
l’Holocaust, Marta Simó, i 
representants d’entitats del 
municipi que han treballat 
en la recuperació i difusió de 
la memòria històrica. Durant 
l’acte, que serà emès per 
Ràdio Mogent, s’entrevista·
ran dues persones grans de la 
Roca. A més, aquests dies es 
pot visitar al Centre Cultural 
de la Roca l’exposició “El 
Racó de l’Arxiu”, on el públic 
pot descobrir part de l’essèn·
cia de l’Arxiu de la Memòria 
Popular.

L’acte central serà el dis·
sabte 2 de desembre amb 
l’entrega del Premi Romà 
Planas. Enguany, les obres 
finalistes escollides pel jurat 
estatal d’entre les obres 
finalistes triades pel jurat 
són Records embolicats amb 
llaç, de Montserrat Mas Ollé; 

El noi de la pera, de Núria 
Valentí Arbós; Veni, vidi, 
vixi, de Guille Brown (pseu·
dònim), i Versió personal, de 
Josep Clavera Barbany. La 
persona guanyadora rebrà 
1.350 euros i la publicació de 
la seva obra. L’acte comença·
rà a 2/4 de 6 de la tarda amb 
música, gegants i foc a la pla·
ça del Centre Cultural. A les 
sis començarà l’acte Obrint el 
teló, en què s’obriran fines·
tres de memòria i es donarà 
a conèixer l’obra guanyadora 
del certamen.

L’alcaldessa de la Roca, 
Marta Pujol, diu que l’Ajun·
tament comparteix “l’alegria 
de l’Arxiu pel 25è aniversari 
de la seva creació” i que el 
consistori està participant 
activament en l’organització.  
“És un programa molt variat, 

amb el tradicional acte d’en·
trega del guardó, però també 
amb una taula rodona, l’es·
trena d’un audiovisual i una 
exposició.” L’alcaldessa agra·
eix “la implicació de totes 
les entitats del municipi i de 
totes les persones que s’estan 
dedicant a preparar aquest 
aniversari com es mereix”. 

En aquesta 25a edició 
del premi hi col·laboren 
diferents entitats com Asso·
ciació Juvenil La Belluga, 
Associació La Roca Càmera 
Club, Grup d’Opinió Céllecs, 
Associació Cultural 666 Dia·
bles la Roca, Ràdio Mogent, 
Associació Toc i Foc, Grup 
de la Memòria popular la 
Miranda i Escola Municipal 
de Música.

L’Arxiu de la Memòria 
Popular de la Roca es va cre·

ar fa 25 anys en homenatge a 
l’alcalde Romà Planas i Miró. 
Juntament amb l’Arxiu de 
Pieve Santo Estefano a Itàlia, 
es va convertir en un dels dos 
arxius a Europa especialit·
zats en històries de vida, és a 
dir, textos biogràfics narrats 
pels mateixos protagonistes. 
El memorialisme és un testi·
moni clau en el coneixement 
de la història des de la visió 
i la quotidianitat dels qui 
l’han viscut, aporta l’interès 
de la seva individualitat i, a 
la vegada, el coneixement de 
l’entorn col·lectiu. El fons de 
l’Arxiu compta amb més de 
3.000 documents, majorità·
riament biografies i autobi·
ografies, a més de dietaris i 
documentació relacionada 
dels segle XVIII fins a l’actu·
alitat.
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El lliurament de l’última edició del Premi Romà Planas celebrada l’any passat

Concert de flauta 
a Puiggraciós amb 
Claudi Arimany i 
Eduard Sánchez

Figaró

El santuari de Puiggraciós 
serà l’escenari aquest diu·
menge a les 5 de la tarda 
d’un concert de flautes. Els 
protagonistes seran el reco·
negut flautista granollerí 
Claudi Arimany, deixeble de 
Jean·Pierre Rampal, i Eduard 
Sánchez, un músic de gran 
talent. Arimany és conside·
rat un dels solistes catalans 
de major prestigi, amb una 
important trajectòria de 
gran projecció internacio·
nal. Sánchez és concertista 
i professor del Conserva·
tori Superior de Música de 
Barcelona.

La granollerina 
Roser López 
porta ‘Cometa’ al 
Temporada Alta
Granollers

La coreògrafa Roser López 
Espinosa, de Granollers, por·
ta l’espectacle Cometa aquest 
dissabte a les 12 del migdia i 
a les 5 de la tarda al festival 
Temporada Alta de Girona. 
El muntatge, creat amb la 
granollerina Nora Baylach, 
és una aventura per redes·
cobrir i meravellar·se amb 
la força de la gravetat, les 
possibilitats del moviment 
i l’empatia. És una festa per 
celebrar la retrobada, amb 
elements com la geometria, 
el joc, la velocitat de la llum, 
l’univers, la imaginació i els 
viatges interestel·lars. La 
protagonista, que interpreta 
María Arronis, és una viatge·
ra inesperada que convida el 
públic a mirar l’entorn amb 
ulls nous. Les representaci·
ons, adreçades a un públic 
familiar, es faran a l’Espai La 
Pineda de Sant Gregori.

La Roca commemora un quart 
de segle de memòria popular
Els actes de l’Arxiu de la Memòria Popular culminaran amb l’entrega del Premi Romà Planas



La Roca ha arranjat sis camins forestals
aquest any dins del pla de prevenció
d'incendis - El 9 Nou
L’Ajuntament de la Roca ha arranjat, al llarg d’aquest any, sis camins forestals del municipi
seguint el Pla de Prevenció d’Incendis Forestals.

Les actuacions han consistit en la millora de les plataformes dels camins i en treballs de
desbrossada.

Seguint les instruccions que marca el pla d’infraestructures de la Diputació, la part transitable del
camí ha de tenir una amplada mínima de 3,5 a 4 metres, la vorera, d’1 a 1 metre i mig i no ha
de tenir vegetació.

També diu que el camí no ha de superar el 8% de pendent, tret d’alguns trams, i detalla com
ha de ser els talussos, els terraplens, les trenques i les corbes.

Els camins forestals que s’han arranjat a la Roca són el del turó de Riudemeia-Cal Rajoler, el
del turó de Riudemeia, el de Can Poc a Can Mates, el de Can Companys de Baix, fins a la plana
de l’Espinal; el que uneix la carretera BV-5105 amb el turó de la Simona i el del turó de
Riudemeia-Can Lledó.



La Roca aprueba subir la tarifa del agua un 50% y la
basura un 15% | Revista Digital del Vallès

En el Pleno de noviembre del Ayuntamiento de La Roca del Vallès se aprobaron las ordenanzas fiscales para el
ejercicio 2024.

Según se aprobó, la tasa por el suministro de agua potable aumentará un 50% en sus tarifas, lo que supondrá 4,97 €
trimestrales en los hogares que se mantienen en el consumo mínimo del tramado 1. Esta modificación se realiza en
base a el estudio económico recibido de AGBAR-SOREA y la notificación del Ente de Abastecimiento de Agua Ter-
Llobregat (ATL), empresa pública de la Generalidad de Cataluña, informando del incremento de la tarifa a cobrar.

Por otra parte, la tasa por la prestación de los servicios de recogida, tratamiento y eliminación de basura y otros
residuos se incrementará un 15%, ya que en 2025 Europa exigirá que la ciudadanía pague la totalidad del coste del
servicio, y actualmente el precio que paga cada contribuyente está un 28% por debajo. Asimismo, esta tasa podrá
fraccionarse en cuatro recibos.

También subirán en un 15% las cuotas y precios públicos (alquileres de espacios, entrenamientos personales,
cursillos de natación…) del Centro Deportivo Municipal (CEM). Esta cuota no se había modificado desde hace 12
años a pesar de los sucesivos incrementos de precios.

En el Pleno de noviembre se actualizaron otros impuestos y tasas, mejorando el redactado. Concretamente, el
impuesto sobre el incremento de valor de los terrenos de naturaleza urbana; el impuesto sobre construcciones,
instalaciones y obras; la tasa por licencias o la comprobación de actividades comunicadas en materia de urbanismo;
y la tasa para la prestación de los servicios de intervención administrativa en la actividad de los ciudadanos y
empresas, así como por los controles posteriores y las revisiones periódicas.

La concejala de Servicios Económicos, Míriam Escalona, ha explicado que la modificación de las ordenanzas
fiscales ha buscado “mejorar el redactado de los textos vigentes y actualizar las tasas y precios públicos que regulan
servicios municipales que claramente han tenido un incremento de gastos que no son absorbidas por los ingresos” y
ha justificado los incrementos tributarios “por la necesidad de seguir ofreciendo los servicios en condiciones óptimas
y de calidad”. Asimismo existen algunas, como la tarifa del agua o la tasa de residuos, que “vienen determinadas por
la responsabilidad del uso, el incremento de gastos de los servicios y la voluntad de llegar a la tasa justa de residuos
que nos imponen leyes de rango superior de acuerdo a la directiva europea”.

https://revistadelvalles.es/wp-content/uploads/2023/11/ple-la-roca.jpg


L'ATL es decanta per reduir pressió a la
xarxa d'aigua abans que tallar-ne el
subministrament si s'agreuja la sequera
El director de l'

Ens d'Abastament d'Aigües Ter Llobregat

(ATL),

David Vila

, assegura que és millor reduir la pressió d'aigua que arriba als municipis que tallar el
subministrament en determinats trams del dia de cara a futures fases de la situació de sequera.
Vila assegura que aquesta opció es valoraria tenint en compte la realitat de cada municipi i la
seva tipologia d'habitatges, donat que els blocs de pisos necessiten més pressió que les llars
unifamiliars. Així ho ha detallat des de Canovelles, on aquest dimecres ha participat en el

Consell d'Alcaldies del Vallès Oriental

. També ha destacat que es donaria un missatge erroni si es permetés a algunes localitats regar
parcs i jardins o encendre fonts ornamentals com abans de la sequera.

Vila ha comparegut davant dels alcaldes amb la finalitat d'explicar el motiu pel qual s'ha
experimentat un i

ncrement en la tarifa de l'aigua als municipis vallesans per al 2024

d'un 26% de mitjana. Ho fa després que el preu no s'ha tocat des de 2016, i amb la garantia,
segons ha detallat el president del Consell Comarcal del Vallès Oriental,

Emilio Cordero

, que no s'encarirà al 2025.

En una atenció posterior als mitjans, Vila ha destacat que de cara a fer front a l'actual situació de
sequera i als posteriors enduriments que puguin venir a partir de la setmana que ve, el

Pla Especial de Sequera

preveu mesures que s'apliquen directament a la xarxa de distribució. Una d'aquestes passa
perquè els operadors que subministren aigua a les llars redueixin la pressió.

"És millor que deixar que les canonades es quedin sense aigua, amb aquesta mesura es miren
els consums per aplicar-la en major o menor grau", ha assenyalat. En aquest sentit, ha destacat
que l'aplicació no es faria de la mateixa manera arreu: "Hi ha municipis amb blocs més alts, i on
la reducció de la pressió no pot ser tan elevada perquè afectaria als pisos situats a més alçada".

Aquesta mesura se suma a l'increment d'intensitat de les diferents plantes potabilitzadores i



dessalinitzadores que hi ha operatives a Catalunya. Si abans de la sequera treballaven entre el
25% i el 30%, ara ho fan a ple rendiment, fet que permet subministrar 80 hectòmetres cúbics
d'aigua de nou curs a la xarxa.

A més, ha recordat que l'Agència Catalana de l'Aigua (ACA) va anunciar una línia de

subvencions de fins a 10 milions d'euros

per a construir nous pous, reactivar-se en desús i potabilitzar-ne l'aigua en cas que estigués
contaminada, i activar masses aqüíferes subterrànies. Després de la bona resposta a les llars,
també destaca que cal un esforç més per traslladar la política de l'estalvi fora de casa, reduint el
consum d'aigua en espais comuns com gimnasos o llocs de feina.

Amb tot, Vila descarta que es pugui permetre a algunes localitats flexibilitzar les restriccions,
després de constatar que la manca de reg en parcs i jardins està provocant la mort de gespa i
arbres. De la mateixa manera, descarta ara per ara la reobertura de les fons ornamentals:
"Donaríem missatges erronis a la població, cal estudiar com fer ús d'aigua regenerada amb
funcions com el rec, però hi ha usos que estan expressament prohibits", ha recalcat.

El Vallès Oriental, preparat

En el Consell d'Alcaldies s'ha abordat l'esforç de conscienciació de la població per a fer un

bon ús de l'aigua

, tot i que del que més s'ha parlat ha estat el preu de l'aigua. En aquest sentit, Cordero ha
recalcat que els preus de compra tindran certs factors que podran abaratir-se el cost per als
municipis, com ara l'esforç que es pugui fer per a recuperar-ne del subsol o per recollir-ne de la
pluja: "Qui apliqui més mesures tindrà preus més econòmics", ha apuntat.

Amb tot, ha recordat que el Vallès Oriental té la

planta potabilitzadora més gran d'Europa

, i que dona servei als termes de Cardedeu, la Roca del Vallès i

Llinars del Vallès

. El seu funcionament ha tingut un impacte directe en l'economia local d'aquestes localitats.

"Ha permès salvar les produccions agràries del Vallès, un entorn on hi ha molta producció de
quilòmetre zero, i gràcies als romanents d'aigua hem pogut superar moltes campanyes de la
pagesia", ha apuntat.
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L’Antonio i l’Alba, els dos testimonis que van participar en la taula rodona sobre salut mental a l’equipament El Gra

Granollers

O.S.

“Quan pateixes un trastorn 
mental, al principi no saps 
què et passa. Al cap d’un 
temps ja te’n vas adonant. 
En aquests casos, el més 
important és demanar ajuda, 
explicar-ho a algú, ja sigui a 
un amic, a un familiar o a un 
company. És bàsic que algú 
t’escolti.” Ho va dir l’Anto-
nio, un dels dos testimonis 
que van participar dimarts 
a la tarda en la taula rodona 
“Parlem de salut mental”, 
celebrada l’equipament 
juvenil El Gra i organitzada 
pels Equips d’Atenció Pri-
mària de Granollers Centre i 
Granollers Sud, i l’associació 
Amb Experiència Pròpia.

Durant la taula rodona es 

van abordar les principals 
problemàtiques que afecten 
la població jove en matèria 
de salut mental, com ara 
el TLP (trastorn límit de 
personalitat). “És un tipus 
de trastorn que sol comen-
çar-se a manifestar durant 
l’adolescència. Qui el pateix 
pot passar, de cop i volta, 
d’estar molt content a estar 
molt trist. Cau d’un extrem a 
l’altre en menys d’un dia”, va 
apuntar l’Antonio.

“La persona que pateix 
aquest trastorn també sol 
desenvolupar dependències 
emocionals tòxiques, i sol 
veure’s atrapada en relacions 
igualment tòxiques”, va afe-
gir l’Alba, que també va parti-
cipar en la taula rodona com 
a testimoni. Durant la sessió 
es van analitzar, a més, les 

causes i els efectes de tras-
torns com els d’alimentació.

Tant l’Antonio com l’Alba 
són membres d’Amb Experi-
ència Pròpia, una entitat que 
organitza activitats divul-

gatives sobre salut mental 
en instituts, escoles i espais 
freqüentats per joves. A la 
taula rodona també hi van 
assistir les tres referents 
en benestar emocional dels 

centres d’atenció primària de 
Granollers. L’acte s’emmarca-
va dins de la commemoració 
del Dia Internacional de la 
Salut Mental, que va ser el 10 
d’octubre.

Els problemes dels joves 
en salut mental, en una 
taula rodona a Granollers

Parets del Vallès

M.S.

L’arquitecte i escriptor 
paretà Xavi López i la 
il·lustradora també paretana 
Inés Corral han presentat 
Una màgia ancestral, un lli-
bre infantil i juvenil que ja 
es pot trobar a les llibreries 
i biblioteques de la comar-
ca i que, a més, és solidari; 
perquè els beneficis que se 
n’extreguin es destinaran a 
l’ONG Open Arms.

Una màgia ancestral, que 
es va presentar a la sala d’ex-
posicions de Can Rajoler, és 
el segon llibre que publica 
Xavi López. El primer, Les 
fades dels contes, il·lustrat 
per la Míriam Jaques, era 
“un recull d’històries ínti-
mes, familiars”, diu l’autor. 
Amb Una màgia ancestral, 
López s’endinsa en un nou 
món d’aventures, màgia i 
realitat científica palpable. 
“Així com el primer llibre 
el vaig escriure sense pen-
sar en publicar, Una màgia 
ancestral està concebut des 
del principi per ser publi-
cat.”

“La idea va sorgir fa uns 
tres anys quan vaig anar a un 
museu de joguines antigues. 
N’hi havia de més de 100 
anys. Feia un efecte curiós 
veure joguines tan antigues, 
tan ben exposades i vaig 
començar a imaginar-me que 
hi havia una màgia amagada 
al darrere”, confessa López.

La història, finalment, no 

tracta ben bé de joguines, 
sinó que aquesta primera 
idea s’ha transformat i els 
objectes màgics són utensilis 
maies, trobats en un antic 
jaciment de l’Amèrica Cen-
tral, a l’estat de Chiapas, a 
Mèxic. “Volia fer un llibre 
didàctic, un llibre que apor-
tés coneixement sense ser un 
assaig; un llibre d’aventures, 
una història de màgia vincu-
lada també a fets històrics: 
informació sobre la civilit-
zació Maia, descobriments 
de la ciència moderna, l’as-
tronomia i el canvi climàtic.” 
De fet, el canvi climàtic és 
un dels eixos centrals de 
la història, ja que la seva 

protagonista, l’Agnès, una 
nena d’uns 11 o 12 anys, 
té la inquietud d’aprendre 
sobre aquest fenomen i s’in-
forma pel seu compte amb 
documentals sobre el tema  i 
també amb llibres especia-
litzats de la biblioteca. I és 
en un d’aquests llibres, un 
llibre antic, on descobreix 
el text escrit 50 anys enrere 
per l’Adrià, un noi aficionat 
als maies. I, arran d’aquest 
llibre, que interpel·la direc-
tament l’Agnès a través 
d’enigmes, la protagonista 
relaciona la màgia dels 
objectes amb les situacions 
surrealistes que viu en el seu 
dia a dia. “Es tracta d’una his-

tòria que combina la màgia 
més inversemblant amb una 
realitat més quotidiana que 
percebem en el nostre dia a 
dia, com el canvi climàtic.”

Sobre el binomi que fan 
amb Inés Corral, López asse-
gura que “el llibre no s’entén 
sense la contribució de la 
Inés”. Segons l’autor, trac-
tant-se d’un llibre infantil, és 
essencial que la història vagi 
acompanyada d’il·lustracions 
que donin vida a les paraules. 
“Ha estat molt fàcil trobar-
nos i treballar junts, a més, 
tractant-se d’un llibre solida-
ri, la seva aportació ha estat 
del tot desinteressada”, des-
taca López.

Una màgia solidària
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Xavier López i Inés Corral mostren la portada del llibre

La Roca 
mesura sorolls 
per fer el mapa 
acústic 
del municipi

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

Entre els mesos de setembre 
i octubre, l’Ajuntament de 
la Roca ha fet mesuraments 
del soroll en diversos punts 
del municipi per actualitzar 
el mapa de capacitat acústica 
que data de l’any 2006. En 
concret, s’han fet dos tipus 
de mesuraments: uns de 
curta durada de 10 minuts, 
que s’han fet en un total de 
70 punts del municipi, i uns 
de llarga durada, de 24 hores, 
fets amb aparells situats en 
sis balcons d’edificis públics. 
Els de llarga durada s’han 
fet des del mateix edifici de 
l’Ajuntament, el Centre Cívic  
de Santa Agnès o el Centre 
Cultural de la Roca, entre 
d’altres.

Els treballs de redacció 
del mapa s’han encarregat 
a l’empresa Axioma i estan 
finançats per la Diputació de 
Barcelona.

El regidor de Via Pública 
i Serveis, Raúl Cano, diu 
que les mesures de soroll 
per fer el nou mapa de capa-
citat acústica de la Roca 
s’emmarquen en “la neces-
sitat d’actualitzar els punts 
acústicament conflictius del 
terme municipal i valorar si 
l’Ajuntament disposa d’eines 
i competències que permetin 
aplicar-hi mesures correcto-
res”.

Xavier López i Inés Corral, de Parets, fan un llibre infantil a benefici d’Open Arms
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GRISELDA ESCRIGASAquest joc de punteria relaciona el tipus de residu amb el color del contenidor que li correspon

El joc de reciclar
El Consorci de Residus engega la campanya “Aquí no llencem res!”

La Roca del Vallès

F.P.

El Consorci per a la Gestió 
de Residus del Vallès Ori-
ental va arrencar dimarts 
a la tarda a la Roca la nova 
campanya “Aquí no llencem 
res! Aquí ho reciclem tot!”. 
Consta de quatre jocs educa-
tius per a infants que estan 
pensats per fomentar la 
recollida selectiva i el reci-
clatge de residus. Els alum-
nes de quart de l’escola Pilar 
Mestres van ser els primers 
a estrenar els jocs.

L’activitat té dos punts 
informatius per poder 
arribar a més municipis. 
S’allargarà fins al gener i 
se situarà en espais concor-
reguts dels municipis que 
formen part del Consorci 
de Residus. Es farà cada set-
mana de dimarts a dissabte. 
Aquet divendres es farà a 
Montornès i Santa Maria 
de Palautordera. Dissabte, 

a Martorelles i Fogars. La 
setmana que ve passarà 
per Sant Feliu de Codines 
(dimarts i dimecres), Bigues 
i Riells del Fai (dijous i 
divendres), Granollers (de 
dimarts a divendres), Santa 
Maria de Martorelles i Sant 
Esteve (dissabte).

Els jocs s’estructuren en 
tres temàtiques: la separació 
del residus de forma cor-
recta amb un de punteria 
per relacionar el residu 
amb el color del contenidor 
on s’ha de llençar i un per 
relacionar diferents tipus de 
residus amb els contenidors 
on van a partir de diversos 
cubells de colors; els impro-
pis, amb una activitat on 
s’ha de trobar els residus 
incorrectes, i la prevenció 
dels residus, on amb unes 
canyes s’ha de pescar la 
millor opció per produir el 
mínim possible de residus.

Pere Rodríguez, president 
del Consorci de Residus i 

alcalde de Montmeló, va 
destacar que cal difondre 
entre la ciutadania la impor-
tància de reciclar correcta-
ment. “Creiem que és molt 
important aquesta campa-
nya pedagògica perquè la 
gent prengui consciència de 
la importància de reciclar bé 
els residus en un moment 
on els canvis normatius ens 
obligaran a adaptar els siste-
mes de recollida i separar de 
forma correcta”, va dir.

Marta Pujol, alcaldessa 
de la Roca, es va mostrar 
satisfeta per acollir l’estrena 
de l’activitat. “A través de la 
canalla, podem arribar a les 
famílies. A banda de la qües-
tió ambiental, separar bé 
els residus és important des 
del punt de vista econòmic.” 
“Un residu al contenidor de 
rebuig és més car de tractar 
i genera una despesa. Un 
residu al contenidor que 
li correspon genera uns 
ingressos”, deia Rodríguez.

Mollet, Caldes o les 
Franqueses aposten 
pels ‘contenidors 
intel·ligents’ tancats 
per reciclar millor
Granollers també confia en aquest model

Granollers / Mollet

F.P.

Els ajuntaments de 
Granollers, Mollet, les Fran-
queses, Caldes, Montornès, 
la Llagosta i Sant Fost fan 
una aposta per incorporar 
la recollida de residus amb 
un model de contenidors 
intel·ligents tancats per acon-
seguir millorar els percen-
tatges de reciclatge. Reben 
suport tècnic del Consorci 
per a la Gestió de Residus del 
Vallès Oriental i, en alguns 
casos, treballen per fer efec-
tiu el canvi de model ja l’any 
vinent. “Estem a disposició 
dels ajuntaments per allò que 
necessitin”, va afirmar el pre-
sident del Consorci de Resi-
dus i alcalde de Montmeló, 
Pere Rodríguez, dimarts en 
una acte a la Roca. En el cas 
de Mollet, fonts municipals 
detallen que encara no hi ha 
establert un calendari.

Aquests municipis segui-
ran l’estela de Montmeló, 
que va posar en marxa aquest 
model fa tot just un any. El 
tancament s’aplica als conte-
nidors de resta, que els veïns 
només poden obrir dimecres 
i diumenges, i als de la bros-
sa orgànica i als d’envasos 
lleugers, que es poden obrir 
cada dia. Per obrir-los, cal 
fer-ho amb una targeta que 
l’identifica com a titular d’un 
habitatge. Per a la resta de 
fraccions (paper i cartró i 
vidre), no cal fer servir la tar-
geta. Amb el canvi de model, 

Montmeló ha incrementat la 
recollida selectiva fins a per-
centatges superiors al 80%. 

Per facilitar la implantació 
de nous models de recollida 
més eficients, el Consorci de 
Residus està a punt d’adjudi-
car un contracte per valor de 
13 milions d’euros que faci-
litarà la compra de conteni-
dors i tecnologia. Hi podran 
recórrer els ajuntaments con-
sorciats per tirar endavant 
els canvis de model. Funcio-
narà com una central de com-
pres en un contracte que és 
pioner en aquesta matèria.

Amb els nivells de recolli-
da selectiva que s’exigiran el 
2025 (un 55%), els ajunta-
ments han d’afrontar canvis 
cap a models més eficients, 
els que “permeten identificar 
qui diposita els residus”, deia 
Rodríguez. És el cas del porta 
a porta o els contenidors tan-
cats. “Els municipis han de 
decidir quin model adopten”, 
afegia. Marta Pujol, alcal-
dessa de la Roca, confirmava 
que també estan en procés de 
debat. “S’ha de decidir cap on 
anem”, deia Pujol, que recor-
dava la complexitat d’un 
municipi “amb tres nuclis i 
moltes urbanitzacions”.

Nombrosos ajuntaments 
s’ha interessat per conèixer 
el funcionament del sistema 
de recollida de Montmeló. 
Aquest divendres, per exem-
ple, hi ha prevista la visita 
d’una vintena de represen-
tants d’ajuntaments de la 
comarca del Segrià.



La Roca del Vallès fa mesuraments per
reduir l'excés de soroll
La Roca del Vallès està elaborant un nou

mapa de capacitat acústica

municipal per tal d’actualitzar l’anterior, aprovat l'any 2006. Es tracta d'un instrument per a la
gestió ambiental del soroll que té com a finalitat

evitar, prevenir o reduir la contaminació acústica

a la que està exposada la població, així com millorar la qualitat acústica del territori.

Per tal d’elaborar el mapa, durant els mesos de setembre i octubre es van fer a la Roca del
Vallès un seguit de

mesuraments acústics de curta i de llarga durada

. Els de tipus curt, que tenen una durada de 10 minuts, es van prendre en

70 punts repartits arreu del terme municipal

, mentre que els de tipus llarg, que tenen una durada de 24 hores, es van realitzar en

6 balcons d’edificis

com l’Ajuntament, el Centre Cívic Santa Agnès o el Centre Cultural La Roca.

Els

treballs

de realització del mapa corren a càrrec de l’empresa Axioma i són finançats per la

Diputació

de Barcelona. Tots els ajuntaments de Catalunya tenen

l’obligació

, per normativa, d'elaborar i aprovar el seu

mapa de capacitat acústica

i posar-lo a disposició de la població.

En el cas de La Roca del Vallès, que ja fa anys que compta amb un mapa d’aquestes
característiques, el nou mapa suposarà una

actualització de l’aprovat al 2006



, que pot ser consultat des del Visor de mapes de capacitat acústica de la Diputació de
Barcelona.

Raúl Cano,

regidor de Via Pública i Serveis

, defineix la contaminació acústica com un “factor més a tenir en compte a l’hora de treballar en
la millora de la salut de les persones” i emmarca el nou mapa de capacitat acústica municipal en
“la necessitat d’actualitzar els punts acústicament conflictius del terme municipal i valorar si
l’Ajuntament disposa d’eines i competències que permetin aplicar-hi algunes mesures
correctores”.

 



El CF La Torreta tindrà un campus amb el
nom de Lamine Yamal - El 9 Nou
El campus d’estiu del CF La Torreta durà el nom de Lamine Yamal a partir del 2024, tal com han
acordat el club i la jove promesa del Barça i ha pogut saber EL 9 NOU. Lamine Yamal es va
formar a les categories inferiors de l’entitat vallesana, abans que el fitxés el Barça quan tenia 7
anys i el seu record encara hi és latent. Amb ànim de continuar expandint el club i engreixar els
equips de nous jugadors, el CF La Torreta ha trobat en Yamal un reclam. “Hem d’aprofitar-ho”,
explica el coordinador, Inocente Díez, conegut com a Kubala i que encara manté relació amb la
família del davanter.

La idea del campus encara està “verda”, segons explica el mateix coordinador, però explica que
ja han arrencat el compromís de Lamine Yamal i que intentaran que el mateix jugador hi faci
acte de presència. El campus durarà des de finals de juny a finals de juliol i esperen que superi
la cinquantena de jugadors que va rebre l’any passat. “Podríem arribar a 100, 120 o 130
jugadors i seria viable. Tenim sobre uns 40 entrenadors, entre els 16 equips del club. Són gent
jove i molt preparada i ja hi hem parlat per si ens calgués més gent per treballar al campus”,
admet Díez.

La iniciativa preveu fer servir el camp de futbol de la Torreta, però també els dos camps de futbol
platja que tenen i un gimnàs. El club també ha plantejat la possibilitat d’utilitzar puntualment
equipaments externs al club, com ara una piscina. Igualment, han parlat amb una empresa
d’esdeveniments perquè pugui muntar activitats d’oci durant el mateix campus.

La prioritat del club serà donar cabuda als nens i nenes del barri, amb la possibilitat que la
iniciativa arribi a més gent. També han pensat a allargar el nombre de categories que s’hi
ofereixin i ara per ara tots els escenaris estan oberts. “Tenim pares de nois més grans que
tampoc saben on deixar-los els mesos d’estiu. Fem el campus sobretot per les famílies”, diu
Kubala. Tot i així, el club preveu que l’impuls de Lamine Yamal els serveixi per captar jugadors
després del campus i fer caixa per poder comprar pilotes, xarxes de porteria o cons per entrenar.

El nom de Lamine Yamal fa mesos que ha arrelat al club. “Els nens ens pregunten sobre ell i
l’altre dia vam posar al bar del camp el partit que va jugar amb la Selecció espanyola.” També
ho han fet altres vegades amb un altre mirall, Ignasi Vilarrassa, del Huesca, que també havia
jugat a les categories inferiors del club. Lamine Yamal hi va anar a parar perquè va viure una
temporada al barri de la Font Verda de Granollers. La Torreta va ser el seu primer club i ell
encara s’hi sent a prop. Fa unes setmanes va signar unes samarretes que el club emmarcarà i
guardarà a les seves instal·lacions.

https://el9nou.cat/osona-ripolles/opinio/lamine-yamal-i-els-voltors/


La Roca elabora un nuevo mapa con los puntos de
contaminación acústica del municipio | Revista
Digital del Vallès

Uno de los sensores colocados para medir el ruido

La Roca del Vallès está elaborando un nuevo mapa de capacidad acústica municipal para actualizar el anterior,
aprobado en 2006. Se trata, explican desde el gobierno local, de un instrumento para la gestión ambiental del ruido
que tiene como finalidad evitar, prevenir o reducir la contaminación acústica a la que está expuesta la población, así
como mejorar la calidad acústica del territorio.

Para elaborar el mapa, durante los meses de septiembre y octubre se realizaron en la Roca del Vallès una serie de
mediciones acústicas de corta y larga duración. Los de tipo corto, que tienen una duración de 10 minutos, se tomaron
en 70 puntos repartidos por todo el término municipal, mientras que los de tipo largo, que tienen una duración de 24
horas, se realizaron en 6 balcones de edificios como el Ayuntamiento, el Centro Cívico Santa Agnès o el Centro
Cultural La Roca. Los trabajos de realización del mapa corren a cargo de la empresa Axioma y son financiados por la
Diputació de Barcelona.

Todos los ayuntamientos de Cataluña tienen la obligación, por normativa, de elaborar y aprobar su mapa de
capacidad acústica y ponerlo a disposición de la población. En el caso de La Roca del Vallés, que ya lleva años
contando con un mapa de estas características, el nuevo mapa supondrá una actualización del aprobado en 2006,
que puede ser consultado desde el Visor de mapas de capacidad acústica de la Diputació de Barcelona.

Raúl Cano, concejal de Vía Pública y Servicios, define la contaminación acústica como un “factor más a tener en
cuenta a la hora de trabajar en la mejora de la salud de las personas” y enmarca el nuevo mapa de capacidad
acústica municipal en “ la necesidad de actualizar los puntos acústicamente conflictivos del término municipal y
valorar si el Ayuntamiento dispone de herramientas y competencias que permitan aplicar algunas medidas
correctoras”.

https://revistadelvalles.es/wp-content/uploads/2023/11/sensor-centro-cultural.jpg




La Roca fa mesuraments del nivell de soroll
per actualitzar el mapa de capacitat acústica
- El 9 Nou
PREMSA D´OSONA, S.A. Plaça de la Catedral, 2. Vic. Tel. 93 889 49 49 | Carrer Girona, 34,
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El Consorci de Residus promou la recollida
selectiva amb quatre jocs educatius al
carrer - El 9 Nou
El Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Oriental ha iniciat aquest dimarts a la tarda
a la Roca la nova campanya Aquí no llencem res! Aquí ho reciclem tot! Consta de quatre jocs
educatius per a infants que estan pensats per fomentar la recollida selectiva i el reciclatge de
residus. Els alumnes de quart de l’escola Pilar Mestres, de la Roca, han estat els primers a
estrenar els jocs.

L’activitat té dos punts informatius per poder arribar a més municipis. Arrenca aquest dimarts i
s’allargarà fins al gener situant-se en espais concorreguts dels municipis que formen part del
Consorci de Residus. Es farà cada setmana de dimarts a dissabte. Aquests primers dies, a més
de la Roca, passarà per Parets, Montornès, Martorelles, Santa Maria de Palautordera i
Mosqueroles, a Fogars de Montclús.

Els jocs s’estructuren en tres temàtiques: la separació del residus de forma correcta a través
de dos jocs: un de punteria per relacionar el residu amb el color del contenidor on s’ha de llençar
i un per relacionar diferents tipus de residus amb els contenidors on van a patir de diversos
cubells de colors; els impropis amb una activitat on s’ha de trobar els residus incorrectes; i la
prevenció dels residus, on amb unes canyes s’ha de pescar la millor opció per produir el mínim
possible de residus.

Pere Rodríguez, president del Consorci de Residus i alcalde de Montmeló, destaca que cal
donar a conèixer a la ciutadania la importància de reciclar correctament els residus. “Creiem
que és molt important aquesta campanya pedagògica perquè la gent prengui consciència de la
importància de reciclar bé els residus en un moment on els canvis normatius ens obligaran a
adaptar els sistemes de recollida i separar de forma correcta”, ha dit.

Marta Pujol, alcaldessa de la Roca, s’ha mostrat satisfeta per acollir l’estrena de l’activitat. “A
través de la canalla, podem arribar a les famílies. A banda de la qüestió ambiental, separar bé
els residus també és important des del punt de vista econòmic“, ha recordat. “Un residu al
contenidor de rebuig és més car de tractar i genera una despesa. Un residu al contenidor que li
correspon, genera uns ingressos”, ha explicat Rodríguez.
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Pep Blanchart, 
distingit amb 
la medalla d’or 
de la Federació 
Catalana 
Granollers

El que va ser 40 anys gerent 
del BM Granollers, Pep 
Blanchart, serà distingit amb 
la Insígnia d’Or de la Fede-
ració Catalana d’Handbol 
(FCH). El premi s’entrega-
rà durant la 30a Festa de 
l’Handbol Català, el proper 
17 de novembre a Martorell, 
i se li concedeix per la seva 
dedicació al món d’aquest 
esport. Durant la gala també 
s’entregaran reconeixe-
ments a altres esportistes i 
equips d’handbol pels seus 
mèrits recents. Hi destaquen 
diversos conjunts del BM 
Granollers (6) i de l’Handbol 
Platja Granollers (2). També 
es reconeixerà esportis-
tes de manera individual, 
començant pels jugadors 
del masculí del Granollers 
Antonio García, Pol Amores, 
Víctor Romero, Pablo Guijar-
ro i Ferran Castillo, i el seu 
entrenador, Antonio Rama. 
També es premiarà Ester 
Somaza, Goundo Gassama i 
Ona Vegué –fins la tempora-
da passada al KH-7.

Jan Gurri, de la 
Roca, destaca a la 
Selecció espanyola 
malgrat la derrota

La Roca del Vallès

El jugador de la Roca Jan Gur-
ri –actualment a l’Sporting 
de Portugal– va destacar en 
la convocatòria de la Selecció 
espanyola absoluta per la 
Golden League. El campionat 
entre Espanya, Dinamarca, 
Noruega i Països Baixos es 
va disputar aquesta setmana 
passada a Noruega i es va sal-
dar amb una victòria i dues 
derrotes per a Espanya. Tot i 
perdre el partit, Gurri va sal-
tar com a titular contra Noru-
ega diumenge, va fer dos gols 
i va deixar bones sensacions 
sobre la pista.

Granollers

Xavi Mas

L’Esport Club Granollers 
va passar de tenir la segona 
victòria consecutiva a tocar, 
a perdre els tres punts en un 
final de partit fatídic. Els de 
David Vilajoana van perdre 
per 2 gols a 3 un partit que 
havien dominat i que se’ls va 
escapar amb un gol del Sant-
boià al temps afegit després 
d’haver perdonat ocasions 
claríssimes per haver senten-
ciat el partit abans.

Als primers minuts va ser 
el Santboià qui va tenir les 
primeres aproximacions a 
l’àrea granollerina, tot i que 
sense generar perill clar. En 
canvi, en la primera que van 
tenir, els de Vilajoana van 
tenir premi; un refús defen-
siu llarg i una pentinada al 

d’un córner centrat per Hugo 
Gómez, Pueyo va rematar de 
cap, saltant més que ningú, 
per doblegar les mans de 
Soulei i així retallar distànci-
es, marcador amb el qual es 
va arribar al descans.

l’esport club perdona 
a la represa

L’Esport Club va dominar 
l’inici de la segona part i de 
seguida va disposar d’un 
parell d’ocasions per ampliar 
el marcador, en una rematada 
de Pol Vallès al 51 i un altre 
de Pau Sala al 53. Al 55 el 
porter Aragón es va jugar la 
vermella, etzibant-li una tre-
pitjada a Vallès, que li inten-
tava obstaculitzar un servei 
de porteria –l’àrbitre només 
li va ensenyar la groga– i pos-
teriorment van arribar dues 
ocasions de perill granollerí, 
amb un xut massa creuat de 
Vallès en un ràpid contraatac 
al 68 i un xut de Martí Alba 
després d’una gran jugada de 
Vallès al 71. El gol, però, no 
va arribar i, al 89, una falta 
lateral centrada per Gómez la 
va rematar de cap Ollé –d’es-
quena a porteria–, a l’escaire 
llarg, lluny de l’abast de Sou-
lei. El Granollers semblava 
resignar-se a l’empat però 
el Santboià hi va creure més 
i, en una altra bona jugada 
d’Hugo Gómez, va arribar 
una centrada d’aquest que 
va rematar Guillermo Dolz 
avançant-se a Montpart per 
fer el 2-3 definitiu.

Després del gol el partit 
es va embrutar amb alguna 
picabaralla innecessària que 
va acabar amb el granollerí 
David Reyes i el visitant 
Birahim Fall expulsats.

mig del camp van fer que 
la pilota li arribés a Master 
Omar a la banda dreta, on va 
guanyar-li la partida al seu 
defensor en el cos a cos. El 
davanter de l’Esport Club va 
desplaçar-se en diagonal, de 
dreta a esquerra, i després 
de superar la pressió d’Iván 
Castillejo va trobar posició 
de xut i la va creuar per 

damunt del porter.
Pocs minuts després, i en 

una jugada sense aparent 
perill, va acabar en un mal-
entès entre el central Ollé 
i el porter Aragón i Gerard 
Fontdeglòria va aprofitar el 
regal per marcar el 2-0 a por-
ta buida. L’alegria pel 2-0 va 
durar ben poc perquè en la 
jugada següent, a la sortida 
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pol Vallès intenta escapolir-se d’un jugador del santboià en una jugada per la banda esquerra de l’atac granollerí

A l’Esport Club li pispen  
la victòria al temps afegit
Els de David Vilajoana encaixen l’empat a 2 al minut 89 i el 2 a 3 al minut 94

FUTBOL MASCULÍ - LLIGA ELIT

EC Granollers 2

Soulei, Master Omar, Sala (Seidou, 
min 88), Paredes, Senyé (Alba, min 
61), Torres, Pascual, Fontdeglòria 
(Bancells, min 81), Roger Garcia, 
Vallès (Reyes, min 88) i Montpart.

FC Santboià 3

Aragón, Sáez (Fall, min 66), Peñas, 
Ollé, Pueyo, Castillejo, Marín (Dolz, 
min 66), Gómez, Rubén Rodríguez 
(Hill, min 89), Blanco i Laborde 
(Delgado, min 66).

ÀRBITRE: Joan Canós, assistit a les bandes per Jordi Torres i Sandra González. 
Targetes: Montpart, Master Omar, Paredes i Reyes (VD, min 90+5) de l’Esport 
Club Granollers i Rubén Rodríguez, Pueyo, Sáez, Aragón, Laborde, Fall (2, min 
90+5), Espinosa (banqueta) i Jordi Rodríguez (banqueta) del Santboià.

GOLS: 1-0, Master Omar, min 27; 2-0, Fontdeglòria, min 39; 2-1, Pueyo, min 40; 
2-2, Ollé, min 89; 2-3, Dolz, min 90+4.



NOTICIESNOU9EL

diferents”, sinó que posa de 
manifest que “no volem patir 
el risc de la interacció perso-
nal”. 

La democràcia, segons 
Josep Burgaya, comporta 
que la ciutadania tingui 
informació veraç per tal de 
poder formar-se lliurement 
una opinió. Amb les xar-
xes socials, els algoritmes 
ofereixen una determinada 
selecció de continguts que 
reforcen els nostres preju-
dicis i generen “un efecte 
tribu” on els opinadors 
extrems hi troben l’hàbitat 
ideal. A més, en la societat 
actual, es presenta sovint 

el dubte de la veracitat de 
la informació; “no hi ha un 
moment per a la reflexió”; 
s’ha abandonat el llibre per 
les pantalles i el pensament 
sempre és apressat. 

Per això Burgaya va plante-
jar regular el fenomen mit-
jançant control públic: “És 
insòlit que no hi hagi normes 
en el món digital.” Va dir que 
calia “aspirar a una relació 
més moderada amb la IA on 
es preservin espais privats” 
i, per últim, va reivindicar 
zones lliures de wifi, especi-
alment a les escoles. 

Divendres, 3 de novembre de 202316
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Josep Burgaya durant la conferència que va fer dijous a la sala Tarafa de Granollers

Granollers

Imma Juncà

EnRaonar, col·lectiu de 
Granollers que manifesta 
el seu desig “d’enfortir la 
feble democràcia que tenim”,  
segons proclama, va convidar 
Josep Burgaya per debatre 
sobre les repercussions de la 
intel·ligència artificial (IA) 
en els valors democràtics. 
Amb aquesta xerrada de 
dijous passat s’iniciava la 
temporada de conferències 
d’aquesta entitat. 

Burgaya, doctor en His-
tòria Contemporània i degà 
de la Facultat d’Empresa i 
Comunicació de la UVic, va 
definir la intel·ligència arti-
ficial com: “Una dimensió 
avançada de la tecnologia 
digital que ens ha de preo-
cupar però que no és un nou 
déu.” No obstant això, en la 
conversa amb Frederic Font, 
doctor en Tecnologies de la 
Informació i Comunicació 
per la Universitat Pompeu 
Fabra, es va traslladar la per-
cepció que la IA ha emergit 
per transformar la societat 
–no sempre en sentit posi-
tiu–, que respon a interessos 
econòmics i que afebleix la 

condició de ciutadans i, de 
retruc, la democràcia matei-
xa. 

Josep Burgaya va explicar 
que en la IA prima la gratu-
ïtat perquè “el petroli no és 
un mateix: són les nostres 
dades”. En aquest sentit, va 
qüestionar per què en el món 
digital s’accepten coses que 

no s’admetrien en el món 
analògic. 

Més enllà de la IA, Burgaya 
va exemplificar com la tecno-
logia és un gran modificador 
de la societat. Va posar de 
manifest que té efectes sobre 
el treball i l’economia, en 
referència al poder de les pla-
taformes en línia que poden 

arribar a ofegar el comerç 
local. A més, va remarcar que 
també ha canviat la cultura 
de trobada de la gent. Amb 
les diferents aplicacions ara 
“el mercat amorós és l’uni-
vers”, advertia. I, segons ell,  
aquesta gran disponibilitat 
no només ha generat “un 
tipus de relacions personals 

Burgaya: “La IA ens ha de 
preocupar, però no és un déu”
El degà d’Empresa i Comunicació de la UVic obre el cicle de conferències d’EnRaonar

“És un fet 
insòlit que no 

hi hagi normes 
en el món 

digital” 

Neix a la Roca una associació de persones afectades per síndromes de sensibilització central

Sortir de la incomprensió

I.
J.

Sortir del Silenci es va presentar al Centre Cultural de la Roca

La Roca del Vallès

I.J.

L’associació Sortir del 
Silenci, que vol donar veu 
a persones afectades per 
síndromes de sensibilització 
central (SSC) es va presentar 
públicament a la Roca del 
Vallès divendres passat. Es 
tracta de la primera associa-
ció de la comarca que agrupa 
malalties cròniques com la 
fibromiàlgia, la síndrome de 
fatiga crònica i la sensibi-
litat química múltiple, que 
desencadenen una resposta 
desmesurada del sistema 
nerviós que afecta diversos 
sistemes de l’organisme. 
Entre les manifestacions 
d’aquestes malalties hi ha 
la fatiga, el dolor genera-
litzat, el pensament lent, la 
dificultat de concentració, 
l’insomni, el colon irritable, 
etc., que tenen una afectació 
important en la qualitat de 
vida de les persones que les 
pateixen. 

L’origen d’aquestes malal-

ties és desconegut. S’ha 
observat que hi sol haver un 
desencadenant físic o psíquic 
que activa aquestes malalties 
i que les persones que les 
pateixen solen ser perfecci-
onistes i preocupades pels 
altres. Segons el Departa-
ment de Salut, es calcula 
que a Catalunya hi ha entre 
180.000 i 270.000 persones 

que pateixen fibromiàlgia o 
síndrome de fatiga crònica, 
de les quals més del 80% són 
dones. 

Mati Muñoz, infermera 
diagnosticada de fibromiàl-
gia i síndrome de fatiga crò-
nica, va explicar que les per-
sones afectades per aquestes 
malalties han de suportar 
sovint la incomprensió de 

la gent del seu voltant, “que 
no entén el dolor, a banda 
de l’espiral de burocràcia 
que comporten les baixes 
i el tribunal mèdic”. A més 
es troben sovint que han 
de peregrinar per diferents 
especialitats mèdiques fins 
a assolir un diagnòstic. Tam-
poc hi ha una medicació con-
creta per abordar aquestes 

malalties. Sovint es recepten 
antidepressius pel seu efecte 
sobre l’ànim dels pacients i 
analgèsics, a més d’antiinfla-
matoris, tot i que la fibriomi-
àlgia no causa inflamació. En 
tot cas l’abordatge d’aquestes 
malalties ha de ser multi-
disciplinari “però la realitat 
és que el seguiment es fa de 
tant en tant”, assegura Lídia 
Beltran, també membre de 
l’associació.

De fet a la comarca hi ha 
un únic referent sanitari, 
la Unitat de Fibromiàlgia i 
Fatiga Crònica de l’Hospital 
de Mollet. Aquesta manca de 
recursos és la que va propici-
ar que es gestés l’associació. 
El gener d’aquest any cinc 
dones i un home, que van 
acabar les sessions de teràpia 
que feien al CAP de la Roca, 
van decidir formar l’enti-
tat, integrant-hi també una 
persona que pateix esclerosi 
múltiple. Després de presen-
tar-se amb una parada per la 
festa major de la Roca, tenen 
previst participar en la Fira 
de la Col del 27 de novembre, 
amb la intenció de buscar 
socis que els permetin tirar 
endavant activitats que els 
ajudin a guanyar una qualitat 
de vida que la malaltia els ha 
anat minvant.



Trànsit instal·la la nova caixa per a un radar
fix a l’accés de Santa Agnès - El 9 Nou
PREMSA D´OSONA, S.A. Plaça de la Catedral, 2. Vic. Tel. 93 889 49 49 | Carrer Girona, 34,
Granollers. Tel. 93 860 30 20
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El Mubak BM la Roca buscarà

mantenir el liderat davant el

Sant Esteve Sesrovires
El partit es jugarà dissabte al pavelló nou

2 de novembre de 2023  | Esports, La Roca del Vallès  

Aquest cap de setmana el Mubak Balonmano la Roca jugarà al Pavelló Nou davant del
club Handbol Sant Esteve Sesrovires. Serà dissabte, a les sis de la tarda, amb l’objectiu de
mantenir el liderat que ara comparteix amb l’OAR Gràcia Sabadell. Els vallesans han
guanyat cinc partits i n’han empatat dos.

Dilluns, 4 desembre 2023 En Directe  Inici  Menú 
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La futura Rambla de Santa
Agnès comença a agafar
forma
Un nou eix verd

2 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

La nova Rambla de Santa Agnès comença a agafar forma. L’espai que ocuparà prop de
4.500 metres quadrats entre el passeig del Torrents, el carrer de les Nogueres i l’Avinguda
Gaudí vol ser un nou eix verd en aquest poble de la Roca del Vallès. Comptarà amb un
gimnas a l’aire lliure, espais de passeig i una zona lúdica.

Dilluns, 4 desembre 2023 En Directe  Inici  Menú 
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L’escola Mogent de la Roca
tindrà un pati més verd i
amb més espais d’ombra
L’Ajuntament reprèn el projecte

1 de desembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

Seguint el que ja s’ha fet en patis d’escoles com el Salvador Espriu de Granollers, l’escola
Mogent de la Roca transformarà el seu pati per fer-lo més verd i amb més ombres. Es
tracta d’un projecte que es va començar a gestar el 2018 amb l’ajuda de la Diputació i que
ara l’Ajuntament està acabant de redactar perquè pugui ser �nalment una realitat.

Dilluns, 4 desembre 2023 En Directe  Inici  Menú 
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La Diputació mesurarà i
analitzarà la qualitat de l’aire
de la Roca
L'estudi durarà 70 dies

30 de novembre de 2023  | EcoEspai, La Roca del Vallès, Societat  

Respirar aire amb nivells alts de particules contaminants pot acabar causant importants
problemes de salut. Per això una de les preocupacions dels Ajuntaments que ha anat
guanyant més pes durant els últims anys és la de poder gaudir de ciutats amb l’aire més
net. A la Roca del Vallès durant 70 dies es recolliran dades per analitzar la qualitat de l’aire
del municipi.

Dilluns, 4 desembre 2023 En Directe  Inici  Menú 
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La Roca lliura aquest
dissabte el 25è Premi Romà
Planas de memòria popular
A les 17:30h al Centre Cultural

29 de novembre de 2023  | Cultura, La Roca del Vallès  

Aquest dissabte se sabrà el nom del guanyador o gunyadora del 25è premi romà planas i
Miró de la Roca. La gala d’entrega del premi arriba amb novetats coincidint amb aquest
25è aniversari. Serà en horari de tarda i comptarà amb la participació de diverses entitats
del poble.

Dilluns, 4 desembre 2023 En Directe  Inici  Menú 
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Nou colles acompanyen els
tabalers de la Roca per Sant
Sadurní
És la tercera Trobada de Tabals Tradicionals

27 de novembre de 2023  | Cultura, La Roca del Vallès  

Doncs com ara vèiem la Fira de la Col de la Roca ha coincidit com ja és habitual amb la
festa major d’hivern de Sant Sadurní. Des de divendres i �ns aquest dilluns el poble s’ha
omplert d’activitats per a tots els gustos i públics. Una de les més participatives ha estat la
3a Tabalada organitzada l’Associació Cultural 666 dels Diables de la Roca.

Dilluns, 4 desembre 2023 En Directe  Inici  Menú 
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La Roca commemora el 25N
implicant l’alumnat de les
escoles
Cors contra les violències masclistes

27 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

A la Roca del Vallès el 25N ha coincidit amb la Festa Major de Sant Sadurní. L’acte
institucional s’ha realitzat davant l’Ajuntament amb la presència d’alumnes de 6è de
diverses escoles de la Roca. I és que enguany el municipi ha volgut implicar especialment
als infants a l’hora de reivindicar la � de les violències masclistes.

Dilluns, 4 desembre 2023 En Directe  Inici  Menú 

Buscar... 

ACTUALITAT     VOTV  INFOVALLÈS Butlletí

Ús de galetes

https://votv.cat/la-roca-commemora-el-25n-implicant-lalumnat-de-les-escoles/
https://votv.cat/municipis/la-roca-del-valles/
https://votv.cat/seccions/societat/
https://votv.cat/votv-en-directe/
https://votv.cat/
https://votv.cat/
https://www.facebook.com/votv.cat/
https://www.instagram.com/votv/
https://www.youtube.com/user/VOTVVallesOriental
https://twitter.com/VOrientalTv
https://twitter.com/infovalles_votv
https://votv.cat/butlleti/


4/12/23, 18:46 Una setantena de parades a la vuitena edició de la Fira de la Col - VOTV

https://votv.cat/una-setantena-de-parades-a-la-vuitena-edicio-de-la-fira-de-la-col/ 1/6

Una setantena de parades a
la vuitena edició de la Fira de
la Col
Una iniciativa amb diverses novetats

27 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

Els productes de proximitat també han estat un dels protagonistes de la Fira de la Col de
la Roca del Vallès. La vuitena edició d’aquesta �ra ha arribat amb èxit de participació. Prop
d’una setantena de parades han omplert els carrers del centre del poble.
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El Toc i Foc dóna inici a la

festa de Sant Sadurní de la

Roca
Compartim en directe l'arrrencada de la festa major d'hivern

24 de novembre de 2023  | Cultura, La Roca del Vallès  

La Roca viurà els propers dies la festa de Sant Sadurní, la festa major d’hivern del
municipi. Aquest divendres a la nit el Toc i Foc ha donat l’inici als actes o�cials. Hem seguit
en directe el tret de sortida a la festa: l’espectacle Toc i Foc, metamorfosi i el correfoc 333
666 amb la colla de diables de La Roca.
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La Roca presenta un
audiovisual i organitza una
xerrada sobre memòria
històrica
25 anys de l’Arxiu i del Premi Romà Planas

24 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

La Roca del Vallès commemora enguany els 25 anys de l’Arxiu de la Memòria Popular i el
Premi Romà Planas. Aquest dijous en motius d’aquest aniversari s’ha celebrat al Centre
Cultural una taula rodona sobre memòria històrica i s’ha presentat la primera part d’un
audiovisual amb entrevistes sobre les vivència personals de diversos veïns i veïnes.
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La Roca inicia els estudis als
solars on s’hi farà el centre
per a la gent gran i el casal
de joves
La redacció dels projectes, pel 2024

24 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Política  

A la Roca del Vallès aquests dies han començat els estudis prèvis abans de la redacció dels
projectes de dues de les grans propostes del govern local per aquest mandat. Un centre
per a la gent gran a la zona de l’antic Ajuntament i un casal de joves a l’espai de la
deixalleria.
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Quatre Camins acull la final
de la Lliga de Debat als
centres penitenciaris
Arguments sobre la inte�ligència arti�cial

23 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

Les càmeres de VOTV han entrat, aquest dimecres, a la presó de Quatre Camins. Ho han
fet per presenciar la �nal de la Lliga de Debat, que cada any organitza la Universitat
Pompeu Fabra a diferents centres penitenciaris. Ja van set edicions, però aquesta és la
primera vegada que hi ha participen interns de la presó de la Roca. Enguany el debat s’ha
centrat en la inte�ligència arti�cial.
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La Roca arranja camins
forestals per evitar incendis i
facilitar-ne l’extinció
7 actuacions aquest 2023

23 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

L’Ajuntament de la Roca del Vallès amb el suport de la Diputació ha arrenjat durant aquest
2023 7 camins forestals. Principalment s’han fet actuacions perquè funcionin com a
tallafoc en cas d’incendi i perquè siguin més accessibles pels vehicles d’emergència.
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La Roca viurà una Fira de la
Col amb récord de parades i
un nou espai gastronòmic
Una festa en el marc de Sant Sadurní

22 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

La Roca del Vallès es prepara per viure un cap de setmana ple d’activitats amb la festa
major d’hivern de Sant Sadurní i la Fira de la Col. Una proposta aquesta última que arriba
a la seva vuitena edició amb la previsió de tenir més parades que mai.
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Salvador Illa participa a la
projecció del documental
d’Ernest Lluch a la Roca
Ernest Lluch, lliure i atrevit

20 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Política  

El primer secretari del PSC, Salvador Illa, ha participat aquest divendres a la Roca de la
projecció del documental “Ernest Lluch, lliure i atrevit”. Un documental que ha comptat
amb un diàleg entre Joan Esculies, autor de la biogra�a d’Ernest Lluch, i el mateix Salvador
Illa.
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Centenars de persones
acompanyen els gegantons
de l’escola Mogent en una
cercavila a la Roca
11 colles convidades

20 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès  

I els infants en concret l’alumnat de l’escola Mogent de la Roca del Vallès ha estat
protagonista aquest dissabte a la cercavila dels gegantons d’aquesta escola que s’ha fet
pels carrers del centre del municipi. Per primera vegada amb la presència de més d’una
desena de colles vingudes de tot el país.
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La Roca incorpora un
arquitecte per la regidoria de
Grans Inversions
Un administratiu i un jurista pel 2024

17 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Política  

El govern de la Roca del Vallès va incorporar a principis de mandat una regidoria
anomenada de Gran Inversions a través de la qual gestiona els grans projectes pel
mandat. Una regidoria que funciona amb personal propi dedicat en exclusiva a aquests
projectes. Aquests dies ja s’ha incorporat un nou arquitecte.
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L’Ajuntament de la Roca
busca habitatges, locals i una
nau per a ús municipal
S'hi destinen dos milions d'euros

16 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Política  

L’Ajuntament de la Roca busca 5 habitatges i una nau a qualsevol dels tres nuclis del
municipi i dos locals a la Roca Centre com espais on ubicar-hi serveis municipals. En total
el consistori destinarà una partida de 2 milions d’euros per comprar-los i donar resposta a
la manca d’espais municipals que l’Ajuntament fa temps que té detectada.
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L’Associació de veïns de la
Torreta recull firmes per
aconseguir un caixer
L'últim va tancar el 2020

15 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

El veïnat del nucli de la Torreta a la Roca del Vallès s’està mobilitzant per aconseguir un
caixer automàtic al barri. L’últim va tancar coincidint pràcticament amb l’esclat de la
pandèmia. Un fet que obliga als veïns i veïnes a desplaçar-se a Granollers o la Roca
Centre.
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Un creador de la Roca obre
un verkami per gravar un
documental
Un camino para cocinarse

14 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès  

Guillem Fernández, un creador de la Roca del Vallès, ha obert un verkami per poder
gravar el documental “Un camino para cocinarse”.
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La Roca actualitza el seu
mapa de capacitat acústica
La plaça de l’Era, un dels punts crítics

14 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Societat  

Tots els ajuntaments tenen l’obligació de tenir un mapa de capacitat acústica, una eina
que serveix per identi�car aquelles zones del municipi on el soroll ambiental acostuma a
ser més elevat. A la Roca del Vallès durant aquests últims dos mesos s’han fet diversos
mesuraments per actualitzar-lo ja que l’actual data de fa 17 anys.
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El Mubak BM La Roca ha
perdut davant el Mislata
aquest dissabte
Derrota punyent

13 de novembre de 2023  | Esports, La Roca del Vallès  

  

El Mubak Balonmano La Roca ha perdut aquest dissabte davant el seu major rival de la
lliga, el Mislata. Tot i el sacri�ci de les roqueroles, el partit ha tancat amb un desfavorable
25 a 28, perdent així una molt bona oportunitat de liderar la classi�cació.
https://youtu.be/AT4M3fHM1ZM
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La Roca augmenta la taxa
d’escombraries un 15% i la
de l’aigua un 52%
Els preus del CEM s'apugen un 15%

10 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès  
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Alumnes de la Roca fan
tallers per reflexionar sobre
els mites de l’amor
En el marc del 25N

10 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès  
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La campanya “Compra i
guanya a la Roca” reparteix
les 7.735 butlletes
Una iniciativa per dinamitzar el comerç local

9 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Política  

La campanya per dinamitzar el comerç “Compra i guanya a la Roca” ja ha repartit totes les
butlletes. En total s’han donat 7735 butlletes a aquelles persones que han gastat més de
20 euros en algun de la quarantena d’establiments adherits a la campanya. D’aquestes,
1051 han estat premiades amb 10, 20, 30 o 100 euros que les persones que les han
aconseguit poden bescanviar a altres comerços de la Roca atenció �ns el dia 25 de
novembre. 
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L’Arxiu de la Memòria
Popular i el Premi Romà
Planas celebren 25 anys
Amb activitats durant tot el mes

8 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès  

La Roca del Vallès compta amb un arxiu únic a l’Estat on s’hi guarden obres de memòria
popular o el que és el mateix vivències de persones que ens ajuden a conèixer com era la
vida fa uns anys. Cada any a més s’organitza el Premi Romà Planas per seguir fent créixer
aquest arxiu. Doncs bé enguany tant el premi com l’arxiu celebren 25 anys amb diverses
activitats durant tot el novembre.
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Campanya per conscienciar
del reciclatge a través de jocs
infantils
Reciclar més, gastar menys

7 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès, Vallès Oriental  

En els propers quatre anys, tots els municipis de la comarca hauran de canviar el seu
sistema de recollida de residus. Cal reciclar més i cal, sobretot, reduir els costos de la
recollida. Això es podrà aconseguir, només, amb un increment de les taxes de reciclatge.
Granollers i Mollet ja treballen per instaurar el sistema dels contenidors tancats. Avui, a la
Roca, s’ha presentat una campanya per demanar que la ciutadania recicli molt més.
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El líder del PSC se suma a la

consulta sobre els acords

d’investidura de Pedro

Sánchez
Illa vota a la Roca

6 de novembre de 2023  | La Roca del Vallès  
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